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Eidapere päev toimub iga nelja 
aasta tagant. Seekord ühenda-
sime sobilikult Eidapere päeva 
ja Eidapere Kultuurikeskuse 30. 
sünnipäeva tähistamise samale 
päevale, et pidu saaks veelgi 
uhkem.

5. augusti hommik algas 
lipuväljakul tervituse ja päeva 
tutvustusega. Edasi suundu-
sime rahvamaja akende alla, 
kus oli ootamas suur ja hästi 
hoitud saladus. Puude varjus 
seisis sepistatud tänupink Helgi 
Randlale!

See oli väga emotsionaalne 
hetk, kui proua Helgi sai aru, 
mis teoksil on. Pisarad jook-
sid tema põskedel ja silmad 
olid tagasihoidlikkusest maha 
löödud… Esimesest ehma-
tusest toibudes tänas Helgi 
kogukonda kingituse eest 
ning võttis õnnitlusi vastu. 
Ka publikus oli pärlendavate 
silmadega pealtvaatajaid, sest 

30. juunist 2. juulini toimus Tallinnas XIII 
noorte laulu- ja tantsupidu. Peo ideekavandi 
nimi oli „Püha on maa”, mis lähtus Hando 
Runneli luuletusest „Valgust!”. Idee oli 
korraldada pidu, mis väljendab kauni eesti 
luule kaudu armastust oma maa ja looduse 
vastu; kõneleks meie maa erakordsest ilust 
ja puhtusest.

Noorte laulu- ja tantsupeost võttis osa 
ligi 34 000 esinejat, üle 22 600 koorilaulja 
ja ligi 2300 sümfoonia- ja puhkpilliorkestri 
muusikut. Tantsupeol osales 559 kollektiivi, 
kuhu kuulus 8342 tantsijat ja võimlejat, ning 
rahvamuusika peol osales 83 kollektiivi, kus 
mängis üle 800 pillimängija.

Mitmekesine, nähtavalt arenev 
kogukond, hea ja tulemuslik 
koostöö omavahel ja kohaliku 
omavalitsuse või paikkonna 
ettevõtjatega, avatud ja posi-
tiivne maine maakonnas ja ka 
kogu riigis -  need olid mõned 
eeldused, et saada aasta küla 
tiitel. Tõesti, Kaerepere on 
väga innovaatiline väike koht, 
kus ometi on kõik vajalik 
olemas ning rohkemgi veel, et 
elukohast ka rõõmu tunda.

Nimelt 155 aastat tegutsenud 
kool, lasteaed, raamatukogu, 
seltsimaja, ujula, spordisaal, 
kunstmuruga jalgpallistaadion, 
kettagolfi rada,  tennisevä ljak, 
rulavä ljak, mä nguvä ljakud, 
kergliiklusteed, tehisjä rvega 
maastikukaitseala… Kehtna Kunstide Kooli õpilaste tööd välinäitusel 

„Kõlapilt“. Kirke Anto  “Kodu” .

Eesti aasta küla tiitli pälvis 
Kaerepere alevik

Helgi Randla elutööd Eidapere 
Kultuurikeskuses ja kogukonnas 
on alati kõrgelt hinnatud. 

Idee pingi tegemiseks tuligi 
Helgi kaasteeliselt ning kogu-
kond haakus kohe selle toreda 
mõttega. Korjati raha kokku ja 
aidati vajalike töödega. Minu 

meelest on oluline märgata ini-
mest just tema eluajal, et ta saaks 
reaalselt tunda inimeste tänu ja 
lugupidamist. Aitäh Sulle, armas 
Helgi, kõikide nende aastate, 
sündmuste ja suure pühendumu-
sega tehtud töö eest! Armastus on 
kõige all ja armastus jääb! 

Kaerepere aleviku ja Kumma küla esindajad Sadalas Jõgevamaal 19. augustil: Toivo Matkevicius, Teele 
Ojasalu, Vilge Saareoks, Marita Seemer, Leaanyka Leisson, Kaja Kinkar ja Koidu Archipov. 

Foto: AARE HINDREMÄELoe lk 9

Loe lk 7

Helgi Randla omanimelisel pingil.                                              Foto: HEIVI ÄÄRMA

Rongkäigus osalesid valla esindajatena vallavanem Tanel Viks ja volikogu esimees Katrin Anto. 
Lipukandja oli Villy Võrk ja silti kandsid Maret Salumäe ja Valdur Anto. Uhke tunne oli olla 
rongkäigus ja esindada Kehtna valda. See oli minu esimene laulupidu.           Foto: Katrin Anto erakogu

„Sata-Sata“ ehk lauljad vihmas

Loe lk 4

Triinu Ert tutvustas Loobergi talus vanu kirstusid. 
Igal kirstul oli oma lugu.                 Foto: AARE HINDREMÄE
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Kehtna Vallavolikogus
Kehtna Vallavoliko-
gu istung toimus 
23.08.2023 Järvakandi 
Kultuurihallis. Toimus 
otseülekanne Kehtna 
Vallavalitsuse YouTube’i 
kanalil. 

Istungil osales 19 volikogu 
liiget: Katrin Anto, Tõnis Blank 
(saabus kell 18.00), Eno Her-
mann, Mait Järvik, Kristo Kaa-
ring, Enar Karuoja, Kalju Kalda, 
Leaanyka Leisson, Allar Läll, 
Marko Matson, Mikk Meinberg, 
Lauri Mölder, Piret Priivits, 
Siim Riisenberg, Hendrik Ross, 
Moonika Schmidt, Angelyca 
Vaerand, Katrin Velleste.

1. Kehtna valla põhimääruse 
muutmise II lugemine 

Kuulati Maire Pettai ette-
kannet Kehtna valla põhimää-
ruse muutmisest. Maire Pettai 
selgitas, et 12 volikogu liiget 
osales salajaste isikuvalimiste 
testistungil, kus osalejad said 
läbi proovida kandidaatide 
esitamise võimalust ning hääle-
tusprotseduuri. 

Määrus kehtestati koosseisu 
häälteenamusega. 

2. Kehtna valla tunnustamise 
kord 

Tanel Viks andis ülevaate 
Kehtna valla tunnustamise korra 
põhimõtetest. Leaanyka Leis-
son esitas muudatusettepaneku: 
Lisada valdkondlik tunnustus 
– Aasta keskkonnategu. 

Volikogu kiitis muudatuset-
tepaneku heaks (12 poolt, 5 
vastuhäält, 1 erapooletu). 

Määrus kehtestati häälteena-
musega.

3. Teenistuslähetuse taotlus
Maire Pettai andis ülevaate 

volikogu esimehe Katrin Anto 
teenistuslähetuse taotlusest 
osalemiseks Rohelise Jõemaa 
Koostöökoguga õppereisil 
Gruusiasse, mille omaosaluse 
summa on 300 eurot. 

Otsus kehtestati poolthäälte-
enamusega.

4. Isikliku kasutusõiguse sead-
mine / Terminal

Ene Sulg andis ülevaate 
Tartu Terminal AS-i taotlu-
sest isikliku kasutusõiguse 
seadmiseks Järvakandi alevis 
asuvale Keskväljaku kinnisas-
jale tankla hinnaposti rajamise 
eesmärgil, tähtajatult ja tasuta. 
Ene Sulg lisas, et kasutusõigus 
antakse Järvakandi kütusetankla 
hinnaposti rajamiseks, selle 
haldamiseks, sihipäraseks kasu-
tamiseks, kasutusse andmiseks, 
hooldamiseks, remontimiseks, 
lammutamiseks, rekonstrueeri-
miseks ja asendamiseks. 

Otsus kehtestati poolthäälte-
enamusega.

5. Isikliku kasutusõiguse sead-
mine / Käbiküla

Ene Sulg andis ülevaate Keht-
na Käbiküla MTÜ taotlusest 
Käbikülas asuvale Kaldaluha 
maaüksusele kasutusõiguse 
seadmiseks 25 aastaks eesmär-
giga ala külaplatsina arendami-
seks ja haldamiseks. 

Ene Sulg lisas, et Kehtna 
Vallavalitsuse seisukohalt on 
põhjendatud nimetatud kinnis-
asja koormamine isikliku kasu-
tusõigusega Kehtna Käbiküla 
MTÜ kasuks. 

Otsus kehtestati poolthäälte-
enamusega.

6. Vallavara osaline võõranda-
mine / Lelle

Ene Sulg andis ülevaate Keht-
na valla omandis olevale Lelle 
alevikus asuvale Vindi kinnis-
asjale Viljandi mnt 14 oma-
nike poolt esitatud taotlusest 
selle osaliseks omandamiseks 
kinnisasjade vaheliste piiride 
muutmise käigus. Ene Sulg 
selgitas vallavara hinnastamise 
põhimõtteid, mille kohaselt 
antud maatüki võõrandamise 
hind on 2422 eurot. 

Toimus arutelu. Riina Tomin-
gas esitas muudatusettepaneku: 
Tõsta müügihinnaks 3300 eurot. 

Volikogu ei kiitnud muudatu-
settepanekut heaks (3 poolt, 11 
vastu, 5 erapooletut). 

Otsus kehtestati poolthäälte-
enamusega. 

 7. Vallavara osaline võõran-
damine / Eidapere

Ene Sulg andis ülevaate Keht-
na valla omandis olevale Eida-
pere alevikus asuvale Roheluse 
kinnisasjale esitatud taotlusest 
selle osaliseks omandamiseks 
kinnisasjade vaheliste piiride 
muutmise käigus. 

Toimus arutelu.
Otsus kehtestati poolthäälte-

enamusega. 

8. Arvamuse andmine geoloo-
gilise uuringu loa taotlusele 

Mario Piirmets selgitas, et 
Tariston AS taotleb Keskkon-
naametilt geoloogilise uuringu 
luba Hertu II uuringuruumile. 
Mario Piirmets täpsustas, et 
uuringuruum asub Pae külas. 
Mario Piirmets selgitas, et 
uuritava maavara nimetus on 
ehitusliiv, täiteliiv, ehituskruus 
ja täitekruus. 

Toimus arutelu. 
Mait Järvik esitas kaks muu-

datusettepanekut: 1) Lisada 
punkt, mis paneb kohustuse 
uurida põhjavee taset ja olukor-
da ka lähedalasuvate elamute 
kaevudes.

Volikogu kiitis muudatuset-
tepaneku heaks (18 poolt, 1 
erapooletu).

2) Lisada kohustus võtta ar-
vesse ja uurida võimaliku mõju 
teket kunagisest mitteametlikust 
prügilast.

Volikogu kiitis muudatuset-
tepaneku heaks (18 poolt, 1 
erapooletu).

Otsus kehtestati poolthäältee-
namusega.

9. OÜ Kehtna Vesi põhikirja 
muutmine 

Margit Pärna andis ülevaa-
te OÜ Kehtna Vesi põhikirja 
muutmisest.

Otsus kehtestati poolthäälte-
enamusega.

10. Vaideotsus
Andi Liblikman andis üle-

vaate 20.06.2023 otsusele nr 91 
Kehtna valla üldplaneeringule 
saabunud vaidest. 

Vaide rahuldamata jätmise 

otsus kehtestati poolt häälte-
enamusega.

11. Muud küsimused
1) Varri Väli andis ülevaate 

Järvakandi Klaasikeskuse te-
gevusmudelist. Volikogu võttis 
info teadmiseks.

2) Tanel Viks andis üle-
vaate haljastushanke lepingu 
lõpetamisest Kaerepere piir-
konnas. Tanel Viks lisas, et 
seoses lepingu lõpetamisega on 
esitatud MTÜ-le Arendusselts 
Koduaseme ettepanek Kae-
repere piirkonnas haljasalade 
hoolduseks ajavahemikuks 
24.08.2023 - 15.11.2023.

Toimus arutelu.
Volikogu võttis info teadmi-

seks.
3) Katrin Anto andis ülevaate 

Maakondliku hindamiskomis-
joni meetme “Kättesaadavad 
kvaliteetsed avalikud teenused” 
hindamiskomisjoni liikmete 
esitamisest.

Volikogu võttis info teadmi-
seks.

4) Katrin Anto andis voli-
kogule teada, et 12. oktoobril 
toimub Järvakandi Kultuurihal-
lis ettevõtetele mõeldud Kehtna 
valla energeetikapäev, mille 
eesmärk on arutada taastuvener-
gia arendusega seotud teemasid.

Volikogu võttis info teadmi-
seks.

5) Katrin Anto andis ülevaate 
tuuleenergeetika detailplanee-
ringute taotluste kohta saade-
tud kirjadest. Lepiti kokku, 
et volikogu esimees saadab 
kirjade kättesaamisest teavi-
tavad vastused, kuid sisuliselt 
arutatakse huvilistega teemat 
pärast ettevõtete ümarlaua toi-
mumist oktoobris. 

Volikogu võttis info teadmi-
seks.

Järgmine volikogu istung 
toimub 27. septembril.

Huvilised saavad tutvuda 
detailsemate dokumentidega 
kodulehel www.kehtna.ee ja jä-
relvaadata 23.08.2023 volikogu 
istungit Kehtna Vallavalitsuse 
YouTube’i kanalil. 

Triin Tarre, volikogu sekretär

PILTUUDIS

Projektikonkurss - Huvihariduse ja 
huvitegevuse korraldamise 
taotlusvoor 2023/24. õppeaastaks

Kehtna Vallavalitsus kuulutab välja pro-
jektikonkursi. Taotlusvoor on suunatud 
huvihariduse ja huvitegevuse korraldajatele 2023/24. 
õppeaastaks. Taotluste esitamise periood on 1. september 
kuni 15. september. Toetusperiood kehtib projektidele ja 
huviringidele, mida viiakse ellu perioodil 01.09.2023 kuni 
30.08.2024.
Toetuse eesmärk on Kehtna valla 7–19-aastaste laste ja 
noorte huvihariduses ja -tegevuses osalemise suuren-
damine, kättesaadavuse parendamine ja võimaluste 
mitmekesistamine kõikides valla piirkondades. Kavanda-
tavate tegevuste tulemused toetavad pikaajaliselt Kehtna 
valla huvihariduse ja huvitegevuse kavas kirjeldatud 
kitsaskohtade lahendamist. 
Toetuse taotlejaks võivad olla valla territooriumil huvi-
haridust või -tegevust korraldavad eraisikud, eraõigusli-
kud juriidilised isikud ja Kehtna valla hallatavad asutused.
Projektitoetust võib taotleda järgmistele huviharidu-
se ja -tegevuse suundadele:
1. Huvihariduse ja huvitegevuse toetuse abil alustatud 
tegevuste jätkamine.
2. Loodus-, täppisteaduste ja tehnoloogia valdkonna 
huviringide võimaluste laiendamine ning noorte ühis-
kondliku osaluse suurendamine.
3. Uute võimaluste või muude juhendatud noorte vaba 
aja sisustamise tegevuste loomiseks kultuuri, spordi ning 
kodukaitse eesmärgil.
4. Erivajadustega noortele huvihariduses ja/või huvitege-
vuses osalemise võimaluste loomine.
5. Noorte omaalgatuslike tegevuste soodustamiseks.
Üks taotleja võib esitada ühe taotluse.

Toetust ei eraldata kinnisvara ja sõiduvahendite oman-
damiseks ja kasutusse võtmiseks, hoonete ja rajatiste 
ehitamiseks ning kinnistute, hoonete ja ruumide majan-
damiskulude eest tasumiseks. Samuti ei kaeta taotleja 
eelarvest antud tegevuseks juba kaetavaid kulusid või 
mõne muu Kehtna valla eelarvest eraldatava toetuse eest 
tasutud tegevusi.

Toetust saab taotleda järgmiste kulude katteks:
• Vajalike vahendite ja inventari soetamiseks.
• Juhendajate töötasude katmiseks.
• Juhendajate ja/või huvitegevuses osalejate transpor-

dikulude katmiseks.
• Huvitegevusega seotud võistlustel ja konkurssidel 

osalemiseks.
Taotlusvooru tehniline kirjeldus koos taotlemiseks 
vajalike dokumentidega on leitav Kehtna valla 
veebilehelt.

 Ranitsatoetuse 
taotlemine 
Kehtna vallas
Kehtna Vallavalitsuselt on 
võimalik taotleda ühekordset 
toetust esmakordselt kooli 
minevale lapsele „ Sotsiaalhoole-
kandelise abi andmise tingimused ja kord“ 
(https://www.riigiteataja.ee/akt/428062023017 ) alusel.

§ 23 lõike 1 alusel on „toetust õigustatud taotlema isik, 
kes on kantud rahvastikuregistrisse valla elanikuna“, nii et 
laps ja vähemalt üks lapsevanem (taotleja) peavad olema 

Kehtna valla elanikud. Toetuse määramise aluseks on 
Eesti Hariduse Infosüsteemi vastava õppeaasta 

10. septembri andmed.

Avaldus tuleb esitada 1. klassi klassijuhatajale või 
kooli kantseleisse 11. septembriks. 

Toetus makstakse välja õigustatud isikule 
1. oktoobriks.

Avalduse vorm on leitav https://kehtna.kovtp.ee/sotsiaal-
too-ja-tervishoid-blanketid. Kehtna vald maksab toetust 
ka lapsele, kes alustab kooliteed teise valla omavalitsuse 

õppeasutuses. Sellisel juhul tuleb avaldus esitada otse 
Kehtna Vallavalitsuse aadressil kehtna@kehtna.ee.

Novembrikuus alustati Rapla-
maal Kehtna-Põlma teel Põlma 
küla poolses otsas Rail Balticu
maanteeviadukti ehitustöö-
dega. 5. augustist on see nüüd 
liiklusele avatud.

Maanteeviadukt la hen dab uue 
raudteeliini ristumise Keht-
na-Põlma kõrvalmaanteega. 
Kolmeavalise viadukti kogupik-
kus on 52 m, kõrgus maapin-
nast umbes 10 m ja koos pea-
lesõitudega on kogu ehitusala 
pikkus 0,8 km.
Foto: AARE HINDREMÄE
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SAAME TUTTAVAKS

Valmis on saanud Eu-
roopa Regionaalarengu 
Fondi toetusmeetme 
„Piirkondade konku-
rentsivõime tugevda-
mine“ tegevuse „Töös-
tus- ja ettevõtlusalade 
juurde avaliku taristu 
arendamise toetamine“ 
poolt rahastatud 
projekti „Järvakandi 
tööstuspargi arendami-
ne“ tegevused.

Projekti toetuse summa oli 
1 280 544,55 eurot, omafinant-
seering 225 978,45 eurot, kokku 
1 506 523,00 eurot. 

Projektitaotlus esitati Jär-
vakandi Vallavalitsuse poolt 
Ettevõtluse Arendamise Sihtasu-
tusele 2017. aastal, ettevalmis-
tusi taotluse esitamiseks hakati 
tegema juba aastaid varem. Pro-
jekti meeskonda kuulusid lisaks 
minule tollane vallavanem Mart 
Järvik ja ehitusnõunik Nee-
me Mitt. Pärast haldusreformi 
hakkasime projekti tegevusi 

.

ellu viima uue meeskonnaga, 
kuhu kuulusid majandusala 
abivallavanem Jalmar Mandel 
ja ehitusspetsialist Hans-Jürgen 
Schumann. 

Ettevõtted, kes osalesid 
projekti ette valmistavatel ja/
või projekteerimisega seotud 
aruteludel:   O-I Estonia AS, akt-
siaselts JÄRVAK, OÜ Tulihein, 

OÜ Järvakandi Puidutehas, 
Sibelco Green Solutions Esto-
nia OÜ (end. Krynicki Glass 
Recyclng OÜ) ja Green Gravels 
OÜ.

Suur tänu teie panuse eest 
projekti tegevuste ettevalmista-
misel ja elluviimisel! 

Projekti eesmärk oli muuta 
kohalik ettevõtluskeskkond 

atraktiivsemaks ja luua olemas-
olevatele ettevõtetele võimalu-
sed laienemiseks, samuti uute 
ettevõtete toomiseks tööstusala-
le, mille kaudu oleks võimalik 
piirkonda uusi töökohti luua.

Projekti raames likvideeriti 
Järvakandi tööstusala infras-
truktuuri kitsaskoht teedevõrgu 
ja tänavavalgustuse rekonst-

rueerimise näol. Korrigeeriti 
tänavate plaanilahendusi vas-
tavalt tööstusala vajadustele, 
uue tee ja tänavavalgustuse said 
Lauavälja tänav, Tupiku tee ning 
Vana-Asula põik tänavale ehitati 
ka kõnnitee ja raskeveokitele 
ooteala.

Töid teostas riigihanke nr 
207469 võitnud Teearu Grupp 
OÜ, kelle pakkumus osutus 
projekti ehitustööde planeeritud 
eelarvest oluliselt madalamaks. 
Nägime projekti meeskonna-
ga võimalust täiendavateks 
arendustegevusteks tööstusalal 
ning konsulteerisime sel tee-
mal rakendusüksusega. Kehtna 
vallavolikogu ja -vallavalit-
sus kiitsid heaks idee taotleda 
rakendusüksuselt nõusolekut 
järelejäänud vahendite kasu-
tamiseks. Esitasime täiendava 
rahastamisotsuse muutmise 
taotluse, millele saime positiivse 
vastuse ja saime arendustege-
vustega edasi minna. 

Projekti teises etapis ehitati 
välja uus tee Lauavälja tänava 
ringristmikust kuni Energia tä-
nava pealesõiduni, mis moodus-
tab ühe terviku projekti esimese 
etapi raames rekonstrueeritud 

tee- ja tänavavalgustuse osa-
ga. Töid teostas riigihanke nr 
245812 võitnud Warren Teed 
OÜ. 

Projekteerija oli mõlema etapi 
osas Reaalprojekt OÜ ja ehitus-
liku omanikujärelevalve teenust 
osutas P.P Ehitusjärelevalve OÜ.

Paraku tuleb niivõrd mahuka 
ja pika elluviimise perioodiga 
projekti tegevuste realiseerimi-
sel ette ka erinevaid keerulisi 
olukordi, viivitusi, takistusi, 
ettenägematuid töid, lisatöid, 
vaidlusi, arusaamatusi ja me-
netlusi. Kuid heas koostöös on 
leitud sobivad võimalused ja 
lahendused tööde jätkamiseks. 
Nüüd on jäänud veel ära oodata 
rakendusüksuse otsus hanke 
järelevalvemenetluse1 osas ning 
esitada projekti lõpparuanne ja 
viimane väljamaksetaotlus.

1.  Järelevalvemenetlus seoses riigihan-
kega nr 245812 “Järvakandi tööstus-
pargi teedevõrgu ümberehitamise ja 
laiendamise II etapp” hindamaks, kas 
hankemenetluse läbiviimisel on RHS § 
3 p 2 nõuded täidetud (ehitusperioodi-
aegse garantiikirja väljastajate ringi 
piiramine

Katrin Kuum,
Kehtna valla projektispetsialist

Projekt „Järvakandi tööstuspargi arendamine“ 
on saanud lõppakordi

2023. aasta jaanuarikuu Kehtna 
Vallavolikogu istungil võeti vastu 
määrus „Kehtna valla erateedel 
talvise teehoolduse tegemise kord“. 
See määrus reguleerib tingimusi, 
kuidas ja kes hakkab saama valla 
eelarvest tehtavat talvist teehool-
dust. Määruse eesmärk on paran-
dada olukorda nii tee omanikule kui 
ka hooldajale.

Uue määruse järgi tuleb 2023. 
aasta 1. septembriks esitada Kehtna 
Vallavalitsusele avaldus, et teie 
erateed hooldataks. See avaldus, 
kui midagi ei muutu, kehtib kolm 
aastat. Sama kaua, kui kestab han-
kega palgatud teehooldaja leping. 
Avaldus on leitav www.kehtna.ee 
kodulehelt. Avalduse võib esitada 
ka paberil Kehtna vallamajas või 
Järvakandi teenuskeskuses koha-
peal. 

Tasuta lumetõrje teenust on 
õigus saada Kehtna vallas asuva 
kinnistu omanikul, kaasomanikul 
või kinnistul asuvat majapidamist 
alalise elukohana kasutaval isikul, 
kelle elukoht on Eesti rahvastikure-
gistri kohaselt registreeritud sellele 
kinnistule ja keda ei ole loetud kor-
raldatud jäätmeveoga mitteliitunuks 
põhjusel, et kinnistul ei elata või 
seda ei kasutata. See aitab välistada 
olukorda, kus vallakodanike raha 
eest hooldatakse teed, mida keegi 
terve talve jooksul üldse ei kasuta.

Täna oleme jõudnud olukor-
da, kus teehoolduse masinad on 
suuremad, puud ja põõsad on aja 

jooksul kõrgemaks ja laiemaks 
sirgunud. Tihti jääb maha võetud 
puust alles känd. Oluline on, et kõik 
erateed, millel Kehtna Vallavalitsus 
korraldab tasuta talvist teehooldust, 
vastaks paika pandud tingimus-
tele. See välistab olukorra, kus 
teehooldaja oma masina ära lõhub 
ja teed jäävad seetõttu lükkamata. 
Selle tarbeks on määrusesse pandud 
kõik tingimused, millele tee peab 
hoolduse ajal vastama. 

Lühidalt kirjeldades peavad tee 
äärtes olema märgistatud kõik 
asjad, mis jäävad lumesaju korral 
lume alla peitu. Puud ja põõsad 
peavad olema pügatud. Teehooldus-
masinad peavad mahtuma liikuma 
nii, et terveks jääksid masinad ja 
põõsad. Peab olema tagatud, et 
lükatava tee äär oleks puhas, seal 
poleks näiteks parkivaid autosid või 
muud takistust.

Kõigist hooldatavatest teedest 
on koostatud interaktiivne kaart, 
mis on leitav Kehtna valla kodu-
lehelt. Pärast avalduse esitamist, 
tee ülekontrollimist ja tingimustele 
vastavaks tunnistamist lisatakse tee 
interaktiivsele kaardile. Kui endal 
või lähedastel puudub võimalus 
teeääred puhastada nõuetele vasta-
vaks, palume pöörduda avaldusega 
Kehtna Vallavalitsuse poole. Eel-
kõige puudutab see üksinda elavaid 
eakaid.

Villu Pihlakas,
taristu- ja geoinfospetsialist

Kehtna Vallavalitsus
+372 5361 9303

Kehtna vald sai Kultuuriministeeriumi taotlus-
voorust 2023–2026 regionaalsete tervisespor-
dikeskuste edasiarendamise toetuse Paluküla 
spordi- ja puhkekeskuse arendamiseks ja olemas-
olevate tingimuste parendamiseks. 

Projekti raames rekonstrueeritakse liikumisraja 
sild, parendatakse ja laiendatakse liikumisraja ja 
mäe valgustust, lastele rajatakse mänguväljak ning 
ehitatakse välja veevõtukaev-torustik (nii tuletõrje 
kui ka lumekahuri tarbeks ja liigvee ärasuunamiseks 
terviserajalt). 

Toetussumma on nelja aasta peale kokku 80  000 
eurot ning omafinantseering 80  000 
eurot. Toetussumma määramise otsus 
tehakse igal kalendriaastal ning toetus 
makstakse toetuse saajale välja ühe 
kalendriaasta kaupa projekti elluviimise 
perioodil.

Eve Rõuk - Kehtna Raamatuko-
gu direktor

Kui paljud teavad J. V. Jann-
seni ütlust, et ühes majas peab 
olema kaks kappi: leivakapp ja 
raamatukapp? Kas kehtib see 
tõde ka tänasel päeval? Pärast 
paarinädalast töötamist Kehtna 
Raamatukogu juhi ametikohal 
olen kindel, et kehtib ikka.

Raamatukogu on alati ol-
nud kultuuri, hariduse ja teabe 
sümbol. Minu jaoks põimuvad 
raamatukogus tihedalt kaks 
mulle südamelähedast teemat – 
haridus ja kultuur. See on koht, 
kus inimesed saavad avastada 
uusi maailmu ja laiendada oma 
silmaringi. Meil, raamatuko-
gutöötajatel, on privileeg olla 
värav selle kogemuse juures. 

Raamatukogu on koht, kuhu 
inimesed tulevad mitte ainult 
raamatute laenamiseks, vaid 
ka õppimiseks, uurimiseks, 

loominguliseks väljenduseks ja 
kogukonna sidumiseks. Võtme-
tähtsusega on raamatukogu töö-
tajad, sest nende kirg oma töö 
vastu on see, mis teeb raamatu-
kogud eriliseks. Raamatukogud 
on muutunud ka kogukonna- ja 
kultuurikeskusteks ning seetõttu 
olen minagi pidanud oluliseks 
koostööd kogukonnaga; olen 
mittetulundusühingu liige ja 
juhtinud maakondlikku organi-
satsiooni.

Raamatukogundus  on 
minu elus olnud üsna varaja-
sest eluperioodist. Veel enne 
õpingute alustamist Viljandi 
Kultuurikolledžis  töötasin  ma 
väikeses ja armsas külaraama-
tukogus. Hilisem töö viis mind 
nii kutse- kui ka põhikooli 
raamatukokku. Magistrikraadi 
kaitsmine infojuhtimise erialal 
võimaldas lähemalt tutvust so-
bitada kutsehariduses õpetamise 
ja täiskasvanute koolitamisega. 

Kuid on veel üks tõde. Kui 
poleks teid, lugejad, koostöö-
partnerid, kogukonna liikmed, 
raamatusõbrad, ei oleks ka 
meid. Kehtna raamatukogude 
nimel julgen öelda, et Kehtna 
Raamatukogu uks on jätkuvalt 
avatud. Soovime kuulda teie 
ideid, mõtteid ja ettepanekuid; 
ainult koos saame luua raama-
tukogu, mis vastab teie ja meie 
vajadustele ja soovidele.

Eve Rõuk,
Kehtna Raamatukogu direktor

Kehtna vald sai toetust kohaliku ja regionaalse 
arendusvõimekuse tõstmise meetmest Järva-
kandi klaasiklastri tegevusmudeli väljatööta-
miseks.

Järvakandi klaasiklastri tegevusmudeli väljatööta-
mise eesmärk on toetada piirkonna ja kogu valla 
arengut valdkondade ülese koostöö tõhustamise 
kaudu, tuues kokku klaasiga seotud kultuuri ja 
pärandi, ettevõtluse, sh tootmise ja turismi, ning 
teaduse ja hariduse. 

Klastri eesmärk on koordineerida eri osapoolte 
ühistegevusi ning läbi sihitud investeeringute pa-
nustada kaasaegse ja atraktiivse ettevõt-
lus-, tegevus- ning külastuskeskkonna 
loomisse.

Toetussumma on 7000 eurot ja oma-
finantseering 4340 eurot, projekti 
kogumaksumus 11 340 eurot.

Talvine teehooldus

Järvakandi tööstuspark linnulennult.       Foto: AARE HINDREMÄE
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(Algus lk 1)

Proovid
Ettevalmistused laulupeoks 
algasid juba varakevadel. Väi-
kesed laululinnud kogunesid 
Rapla Kultuurikeskusesse 
ühisproovidesse. Juhtusin ka 
ise paaril korral ukse vahelt 
piiluma - kultuurikeskuse saal 
oli laulvaid lapsi täis ja kõik 
harjutasid hoolega laulupeo üht 
laulu “Sata-sata”. Laulud selged 
ja ühisproovid peetud, ootas 
ees ülevaatus. Loosiga tõmmati 
laulud, mida tuli žüriile esitada. 
Üks  žürii  liikmetest  oli  XIII 
noorte laulupeo kunstiline juht 
Pärt Uusberg. Ettelaulmisele 
järgnes ootusaeg.

Rõõmusõnum
Oh seda rõõmu, kui tuli posi-
tiivne sõnum, et koorid pääsesid 
XIII noorte laulupeole. Laulude-
le viimane lihv antud, seelikud 
ja pluusid triigitud, algas sõit 
pealinna. Jätkusid ühisproovid 
suure laulukaare all.

Laulupidu
Peaaegu terve nädal jälgiti il-
mateadet. Tantsijad said päikest 
ja kuuma ilma, aga kahjuks tuli 
lauljatel rinda pista nii tugeva 
vihma kui ka äikesega. Tundub, 
et ilmataat oli sel aastal pigem 
tantsu- kui laulumees.

Kogunesime pühapäeva 
hommikul rongkäiku. Vaikselt 
hakkas vihm juba endast märku 
andma, aga õnneks jõudsime 
kuivalt laulukaare alla. Kui oli 
süttinud laulupeo tuli, alustasid 
esimesed koorid.

Laulupeo repertuaar kõnetas 
nii osalejaid kui ka publikut, 
keda oli kohale tulnud vih-
masajust hoolimata suur hulk. 
Rohkem kui seitse tundi välda-
nud teleülekanne kogus ETVs 
keskmiselt 160 000 vaatajat. 
Peo kulminatsioonina kõlanud 
ühendkooride esitusi nautis 
televahendusel üle 200 000 
vaataja, tipphetkel vaatas üle-

kannet 248 000 inimest. Kõlasid 
tuttavad palad: “Me lähme 
rukist lõikama“, „Kodulaul“, 
„Tõeline jõud“, „Ta lendab 
mesipuu poole“, „Mu isamaa 
on minu arm“ ja veel mitmed 
kaunid laulud. 

Kõlas parasjagu mudilaskoori 
esituses viimane laul, kui käis 
tugev välgusähvatus ja sellele 
järgnes kõva mürin. Meenub, 
et hakkasime just tütrega koos 
platsilt liikuma, kui hakkas 
kallama nagu oavarrest. Sel 
hetkel oli küll tunne, et vihma 
ei saja mitte ainult taevast, 
vaid igalt poolt, maa alt ja maa 
pealt. Kõuemürin oli nii vali, et 
ehmatas ära pisemad lauljad, 
kes hakkasid just laulukaare alt 
ära tulema. Vesi, mis taevast 
alla tuli, uputas lühikese ajaga 
kõik teed ja platsid. Seisime 
tütrega puu all ja üritasime 
võimalikult vähe liigutada, et 
kuivaks jääda. Tekkis paanika – 
lapsed nutsid, joosti ja põgeneti 
vihma käest. Rahvariideseelikud 
vettisid läbi ja kiskusid vägisi 
maad ligi. Enam ei olnud vahet, 
kas on jalanõud jalas või mitte. 
Põgeneti vihma käest paljajalu. 

Kahjuks oli ka libastumisi ja 
pisaraid. Vihma saime kuni 
laulupeo lõpuni. Oli ka neid 
väikseid mudilasi, kes hiljem 
kodus haigestusid.

Kui lastelt nüüd küsida, mis 
on esimene asi, mis meenub 
laulupeost? Väikesed lauljad 
meenutavad: vihm; et üldse 
sain laulupeole; frikadelli- ja 
boršisupp; laulupeonänn ja õn-
neloos; lemmiklaulud „Koit“ ja 
„Ilus oled isamaa“; ja soov, et 
saaks järgmisel laulupeol jälle 
esineda.

Mulle väga meeldis, et igas 
mõttes oli laulupeol kaasatud 
noori. Midagi uut ja esmakord-
set oli kõnede esitamine. Juba 
sügisel kuulutas XIII noorte 
laulu- ja tantsupeo kunstiline 
toimkond välja kõnevõistluse, 
kuhu oodati osalema lapsi ja 
noori vanuses 7–27 eluaastat. 
Laulupeol said valitud noored 
võimaluse oma kõne Eestimaa 
ees laulukaare all ette kanda. 
See oli väga positiivne ja üllas 
ettevõtmine, mis võiks saada 
noorte laulu- ja tantsupeo tra-
ditsiooniks. 

Noorte kõnekirjutamise 

võistluse idee sündis peo kor-
raldustoimkonna soovist teada 
saada, kuidas väljendaksid oma 
mõtteid, tundeid ja vaateid peo 
tähtsaimad osalised – lapsed ja 
noored. Mida tähendab neile 
Hando Runneli sõnastatud XIII 
noorte laulu- ja tantsupeo väär-
tussõnumit kandev juhtmõte 
„Püha on maa“ ning millise 
kõne nemad terve Eestimaa ees 
seistes peaksid. 

Noortel on väga asjalikud 
ning selgelt sõnastatud mõt-
ted. Siin lõik Anna-Magdalena 
Petersoni kõnest: “Riik – see 
ei ole ainult poliitika ja põ-
himõtted. See on ka kultuur, 
mets, kasvatus, lapsed, vanurid, 
sündmused, ühishingamine, 
ajarütm, perekond. Aga mida, 
mida saab üks noor inimene 
riigi heaks teha? Hoida oma 
süda avatuna, märgata ja aidata, 
hoolida ja hoolitseda. See on 
lihtsaim tee leida viis meie 
kodumaad armastada. Meie 
esivanemate pühitsus nõuab 
seda, meie järeltulevad põlved 
kohustavad meid selleks.

Palju jõudu meile kõigile, 
palju armastust sulle, püha 

kodumaa!“
Tänan südamest kõiki lapsi, 

kes laulsid ja tantsisid! Suur 
tänu kõigile juhendajatele ja 
dirigentidele! Aitäh lapsevane-
matele ja korraldusmeeskonna-
le, kes aitasid lapsed laulu- ja 

tantsupeole ning kandsid nende 
eest hoolt!

Rõõmsa kohtumiseni järgmi-
sel laulupeol!

Katrin Anto,
Kehtna valla volikogu esimees

Sel aastal juba viiendat korda 
toimunud Vana Aja Päev 2023 
kujunes toredaks perepäevaks. 
Salakokkulepe taevaste jõudu-
dega pidas üsna hästi ja ilma-
teates välja kuulutatud äike ning 
vihm möllasid mujal. Lastele 
oli Vana Aja Päeval mõnusaid 
sportlikke tegevusi nii kollide 
toitmisel kui ka draakonitega 
võitlemisel, samuti erinevaid 
arendavaid käelisi tegevusi 
– punuti ülipikki palmikuid, 
värviti rüütlite pilte, meisterdati 
Maie Mägiga kaelakeesid ja 
Anne Ummalase abil lõngast 
nukkusid. Kõik soovijad said ka 
Indrek Naarise ja Avo Toomla 

juhendusel vibulaskmises kätt 
proovida ning enesele Kaire 
Saagpaku õpetust mööda tinast 
õnnenööpi valada.

Platsil askeldasid rihma otsas 
ringi Pille Piigerti koertena kuu-
lekad kitsed ja olid tutvumiseks 
väljas Anne Helme eriilmelised 
kanad ning vutid. Loomad 
püüdsid pilke ja olid tähelepanu 
keskpunktis kogu päeva ning 
lahkusid õhtul platsilt märksa 
kogukamaks söödetuna. 

Laadaplatsil said soovijad 
enesele soetada ilusat kodu-
maist käsitööd kaltsuvaipadest 
sokiseen teni ning portselanvaa-
sidest kaisunukkudeni. Samuti 

oli müügil kohalikku maitsvat 
talutoodangut ning mesilindu-
delt mett.

Anne Ummalas Raplamaa 
Rahvarõiva Nõuandekojast 
tutvustas Raplamaa rahvarõi-
vaseelikuid ning nende kujune-
mislugu, kaasas kaunid naised 
rahvarõiva täiskomplektides. 
Kohapeal sai vaadata ka noore 
neiu riietamist rahvarõivaisse. 
Lili Saksingu juhendamisel 
õpiti ning tuletati meelde 19. 
sajandi seltskonnatantse, mida 
siis ühiselt ka rõõmuga tantsiti.

Muusikalist naudingut pakku-
sid sel aastal meeste regilauluga 
Lüü-Türr, rahvalike ning kauge-

mate rütmidega ansambel Tuvi 
ning peamiselt keskaegsetele 
tekstidele loodud romantiliste 
kitarrilugudega Timur Mazitov. 

Õhtu lõpetasid trummihelid 
lõkke ääres.

Suur tänu kõigile, kes päe-
va heaks õla ühel või teisel 
moel alla panid: Maie Mägi, 
Kertu Puur, Aivar Puur, Anne 
Ummalas, Anu Mihklep, Ants 
Lammas, Mart Arthur Kaljus, 
Anne Raadik, Kersti Mäevälja. 
Ja teistele ka, kes küll samal 
päeval platsil polnud, aga ometi 
abiks olid.

Sigrid Kalle-Vainola,
Kehtna Klubi juhataja

Kehtna Vana Aja Päev 2023

Regilauluansambel Lüü-Türr koos Kehtna klubi juhataja Sigridi ja 
koer Rubyga (pildil keskel) Kehtna laululaval.                    Foto: erakogu

Valtu Põhikooli õpilased koos juhendajatega laulu- ja tantsupeol.

„Sata-Sata“ ehk lauljad vihmas Kehtna vallast osales peol 6 kollektiivi, 
kokku ligikaudu 118 noort

Kehtna valla kollektiivid:
1. Järvakandi Kooli mudilaskoor. Dirigent: Eha Sepp 
2. Järvakandi Kooli lastekoor. Dirigent: Eha Sepp
3. Kehtna Põhikooli mudilaskoor. Dirigent: Lea Karjane
4. Kehtna valla lastekoor Kraaks. Dirigendid: Ea Hark ja 
     Lea Karjane
5. Valtu Põhikooli mudilaskoor. Dirigent: Viive Raam
6. Valtu Põhikooli 2.-4. klassi võimlejad. Juhendaja: Kadi Saks

Kirke Anto  “Kodu” .

Sulvior Bärengrubi töö.

sõnum, mida lauldi, veel tugevamalt esindatud ja laulude 
mõtted õpilaste poolt visualiseeritud. Samuti annab laulu 
sõnumitele keskendumine õpilastele sügavama, lõimitud ja 
rikkama õppimiskogemuse.
Kunstiprojektist võttis osa 70 Eesti kooli. Töid laekus 158. 
Osalejate vanus oli 7-19 a.
Projektis osales kaks Kehtna Kunstide Kooli õpilastööd: 
Kirke Anto töö „Kodu“, juhendaja õpetaja Keiu Kuresaar 
(Järvakandi filiaal) ja Sulvior Bärengrubi töö „Armastus on 
kõige all“, juhendaja õpetaja Saima Randjärv (Kehtna).
Õpilaste töid sai näha 18. juunist 3. juulini Tammsaare pargis.
Üleriigilise õpilastööde välinäituse korraldasid Eesti Kuns-
tikoolide Liit ja Kunstihariduse Ühing.

Maiu Kell-Kangur,
Kehtna Kunstide Kooli direktor

18. juunil avati Tallinnas 
koolinoorte laulupeo tee-
maline näitus “Kõlapilt”.
Näituse sisu oli ajendatud 
laulupeo repertuaarist (ka-
sutatakse kuue koori lau-
likuid – mudilas-, laste-, 
poiste-, neidude, noor-
meeste ja segakoorid), kus 
õpilased saavad illustreerida 
laule, mida 2023. aasta lau-
lupeol esitatakse. Lapsed 
illustreerisid laulupeo reper-
tuaarist eelkõige neid laule, 
mida just nende vanuse-
grupp on pidustustel rah-
vale ette kandmas. Nii sai 

Kehtna Kunstide Kooli õpilaste tööd välinäitusel „Kõlapilt“



5Valla Vaatleja

Taas on lõppemas üks imeilus suvi, 
mida võib allegooriliselt võrrelda 
emotsioonidest pungil  purjereisiga 
vahel rahulikult kulgevas ehk isegi 
mediteerivalt lainetavas vees, kohati 
aga tormilistel lainetel ja lõpuks 
oleme liuglemas tavapärasesse kodu-
randa - maaema ja vetevana väge täis 
kaisutusse. 

Tarsi pere ja Linnaaluste küla 
kogukond on võõrustanud lapsi ja 
noori kogu Eestist (nii eesti, vene 
kui ka ukraina noori), valdavalt küll 
ümberkaudsetest kogukondadest ja 
Eestimaa kesk- ning põhjapoolsetest 
piirkondadest. Siiski on olnud ka 
pisut rahvusvahelisi Euroopa riikide 
külalisnoori. Kooliteatrite suvekooli 
kaks laagrivahetust, pärimuskultuuri 
suvekooli „Esivanemate jälgedes“ 
kolm vahetust, rahvusvaheline noorte 
Erasmuse projektlaager, Sära Metsa-
kool - kõik tegevused kantud ühest 
eesmärgist: armastav ja hooliv maailm!

Meie 24. suvehooaja avasid Euroopa 
noored rahvusvahelise kohtumislaagri-
ga juba maikuus. 

14.-17. juunini olid Kooliteatrite 
suvekooli noorema vahetuse imeilusad 
ilmad taas meid rõõmustamas ja suve-
kool pakkus vahvaid elamusi ligi sajale 
lapsele ja noorele. Töögruppides jaga-
sid oma kogemusi ja oskusi Viljandi 
Kultuuriakadeemia kogukonna haridu-
se ja huvitegevuse kursuse üliõpilased 
(juhendaja Katrin Nielsen), lisaks 
õhtused lõkked, maastikumängud, vaba 

lava ja viimasel õhtul oli külas VAT 
teatrist kutsutud foorumteatritrupp. 
Suvekoolist saadud elamused olid nii 
vahvad, et kümmekond noort otsustas 
pärast ühepäevast puhkust kodus 
naasta pärimuslaagrisse, mis toimus 
19.-23. juunini. Juba traditsiooniline 
suvelaager „Esivanemate jälgedes“ 
Tarsil toimus 13. aastat. Olid väga eri-
nevad tegevused ja laagrile võiks panna 
alapealkirja „Maal vanaema juures“. 
Noortega tegelesid Laura Olesk, Krista 
Olesk, Piret Kukk, Riina Kõrtsini, 
Catherine Randlaht, Mert Olesk, Illar 
Olesk ja kokk Kairi Baumer.

Pärast jaanipäeva möllusid tulid 29. 
juunil Tarsile juba mitmeid aastaid 
toimuvasse laagrisse 24 capoeira sõpra. 
Selles vahetuses osaletakse peredega 
ja koos lastega. Kindlasti kasvatab 
selline tegutsemine kogukonnatunnet, 
kui lapsed koos vanematega tegutsevad 
ja treenivad. Valdava osa laagrist 
sisustasid capoeira treenerid Alo Arro, 
Arvo Sailev ja capoeira külalistreene-
rid. Nauditav oli toimetada Brasiilia 
looduspillide muusika ja laulu saatel.  

Kooliteatrite suvekooli gümnaasiumi 
ja vilistlasvahetus toimus 30. juulist 6. 
augustini. Tegelesime taas muusikafil-

mi ja paralleelselt lavastuse loomisega. 
Loomingulises töögrupis olid kaaste-
gevad Doris Tääker, Aneta Varts, Teet 
Kask, Ott Kartau, Meelis Mikker, Sten 
Olle Moldau, Ragnar Toompuu, Tanel 
Kadalipp, Laura Sauga-Tilk, Mart 
Piirimees, Tuudur Tilk, Krista Olesk 
ja Illar Olesk. Suvekool lõppes avaliku 
esitlusega Tarsi talu vabaõhulaval ja 
lõppakord kõlas Rapla kinos. 

7.-11. augustini toimus pärimuslik 
lõimumiste suvekool „Esivanemate jäl-
gedes“. Pühendusime 40 eesti, ukraina 
ja vene rahvusest osalejaga erinevate 
kultuuride tundmaõppimisele. Selles 
laagris oli osalejatel endil suur roll 
tegevuste väljamõtlemisel ning samuti 
läbiviimisel. Laagri esimestel päevadel 
tegeleti sidusmängudega, rõhk oli 
üksteise märkamisel ja tolerantsusel. 
Punuti pärimuspaelu, käidi ujumas 
ja matkamas, Narva noored õpetasid 
tegema seepi ja erinevaid meeneid ning 
mänguasju.

 Üks pikk päev tegeleti meeskond-
like tegevustega, kus olulised olid just 
koostöö ja aitamine. Ühel päeval tege-
leti lemmiklooma teemadega ja õpiti 
tundma meie rahvuslooma hunti. Kogu 
protsessis oli oluline Narva noorte kee-
leõpe. Lastega tegelesid Laura Olesk, 
Jekaterina Nikolina, Illar Olesk, Laura 
Kiiroja, Krista Olesk, Mert Olesk ja 
kokk Kairi Baumer. Osalejad lahkusid 
laagrist kindla sooviga järgmisel aastal 
taas tulla.

Lisaks suvekoolidele on meid kü-

lastanud sel suvel ka mõned klasside 
lõpuekskursioonid.

Mul ei ole eelarvamusi ja ebausku 
ning julgen hõisata – jah, olen õnnelik, 
just nüüd ja just praegu! Elu koosneb 
hetkedest ja kõik, mis hetkel on - see 
on parim, mis olla saab.

Oleme elus ja tegutseme seni, kuni 
on inimesi, kes meid usaldavad ja Tarsil 
hingekosutust saavad. Olen tänulik 
eelkäijatele, kes Tarsi rajasid ja meile 
pärandasid (hingesugulane - kallis 
naabri Helmi). Tarsi Juhanil ja Adeelel 
ei olnud lapsi ja ilmselt just seetõttu on 
nüüd see õu täidetud aastast aastasse 
sadade laste ja noortega. Mis iganes 
me elus teeme, igal asjal on põhjus 
ja tagajärg… kõik ei pea juhtuma 
just nüüd ja praegu ega ka mitte ühe 
maise elu raamides. Olge hoitud, kallid 
hingesugulased!   

Tänulikult kõikide koostööpartnerite, 
toetajate ja abiliste poole kummarda-
des… 

Eesti Kultuurkapitali Rahvakultuuri 
sihtkapital ja Raplamaa ekspertgrupp,  
Raplamaa Omavalitsuste Liit - Aren-
gufond, Eesti Rahvakultuuri Keskus, 
Kehtna Vallavalitsus, Eesti Harras-
tusteatrite Liit, Rapla Vesiroosi Kool, 
MTÜ Linnaaluste Küla Perenaiste 
Selts, Tarsi talu.

Tarsi talu suure pere ema 
Krista Olesk, 

Linnaaluste Küla Perenaiste Seltsi pere-
naine, RVK ja RG teatri- ja draamaõpeta-

ja, teatristuudio EGA VIST juhendaja
13. augustil 2023

Juunikuus võttis seltskond mehi ette Valtu 
Seltsimaja kaevu kordategemise. Ühelt 
poolt seltsimajale kingituseks ja teisalt 
Kaerepere inimestele kohana, kust saab 
puhast vett, kui elekter ära on. Aastaid on 
möödunud sellest ajast, kui sealt viimati 
vett sai pumbata. 

Töödega alustades ei teadnud, mis meid 
ees ootab ja mis seisus kaev tegelikult on. 
Kaevu välja tõstes oli kohe näha, et torud 
on tugevalt roostes ning pumbaosa ava-
misel leidsime sealt seest hulga väikeseid 
kive ja katkised klapid. See kõik oli vaja 
puhastada ja uuendada. Ära sai vahetatud 
kogu maa-alune osa. Nüüd on seal 3 m 
terastoru ja 6 m plasttoru, uute klappidega 
pumbasüsteem ja põhjaklapp.  

Täname Ahti Kelderit, kes aitas kaevust 
aastatega kogunenud mustuse välja pesta, 
et vesi oleks taas puhas; Lauri Laiapead, 
kes tegi korda pumbasüsteemi, ning Jaan 
Schmidti, kes aitas leida nahka, millest 
tehti kaevule uued klapid. Ning Rapla 
Päästekomandot, kes käis ja aitas meil 
kaevuosad maa seest välja tõsta ja hiljem 
ka tagasi panna. 

Hea meel on näha, kuidas kaev on 
külainimeste poolt omaks võetud. Tihti 
on seal ümber lapsed, kes end palaval su-
vepäeval veega jahutavad või vett joovad, 
ja ka täiskasvanud, kes uudistamas käivad. 
Hoiame asju, mis meil on, et need kestaks.

Head kasutamist!
Allar Läll

10. juulil kogunesid Ingliste küla keskuses 
mehed saagide ja tööriistadega. Siht oli sil-
me ees – õhtuks on vaja sillad korda teha. 
Küla keskel olev punane kaarsild ootas 
ammu remonti. Silla astmed olid katki 
juba eelmisel aastal. Ning jõel olevale 
saarele viiva silla laudis oli täiesti mäda.

Koostöös kohalike toetajatega han-
kisime immutatud lauad, mis peaks 
vastupidavamad olema. Laudise ostmist 
sponsoreerisid Kalle Hamburg, Kristjan 
Haggi ja Antti Asu. Aitäh! Tänu teile saab 
külaelu edendada ja taristut parendada.

Töökäsi kogunes päris palju. Ingliste 
piirkonnas on alati kaasatud ka lapsed, 
et juba väikesed külaelanikud kasvaksid 
teadmisega, et on oluline panustada oma 
kodukoha arengusse. Suure töö tegid ära 
Rünno, Aare, Tõnis, Jüri, Magnar, Ahti, 
Tairo, Maido ja Mart. Aitäh, et hoolite ja 
panustate! Paar tundi tööd ning saarele 
viiva purde laudis oli täies mahus uus ning 
kaarsillal olid korralikud astmed, kuhu 
võib kindlalt astuda.

Külavanemana võin olla uhke, et 
Ingliste piirkonnas on nii palju töökaid 
inimesi, kes on alati valmis küla tegemis-
tesse panustama. Kõike seda ei suudaks 
me ilma sponsoriteta, kelleks on meie 
oma piirkonna elanikud ja ettevõtjad. 
Ingliste piirkonna suurim väärtus on meie 
inimesed.

Kaisa Vahtmäe,
Ingliste külavanem

Ingliste kogukonnas panustatakse 
aktiivselt piirkonna arengusse

Grupp Ingliste silla remontijaid. Vasakult üles: Jüri Lepikult, Rünno 
Leinberg, Tõnis Pool, Magnar Kõlamets ja Maido Peterson. Paremalt 
üles: Kaisa Vahtmäe, Aare Leinberg, Mart Loitjärv, Ahti Kollo ja Tairo 
Vahtmäe. Keskel Märt Loitjärv.

Vasakult: Tiiu Teets, Ahti Kelder, Allar Läll ja Lauri Laiapea.          Foto: TOIVO MATKEVICIUS

Valtu Seltsimaja kaevust saab taas vett

Tarsi talus käis suvetegevusi nautimas üle 300 särasilmse osaleja

Grupp augustikuu pärimuslaagris osalejaid.     Foto: LAURA OLESK
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Seekordsed Järvakandi 
Päevad toimusid 
ajavahemikul 10.-13. 
augustini. 

Neljapäeva õhtu algas näituse 
avamisega Järvakandi Kul-
tuurihallis. Kohalik kogukond 
kindlasti mäletab kunstnikuhin-
gega August Laidemäed, kelle 
puunikerdustega kingitusi võib 
ilmselt iga vanema põlvkonna 
järvakandilase kodust leida. 
Näituse idee tuli Asta Paestelt. 
Augusti lapselaps Riina Lille-
mägi tuli selle mõttega kenasti 
kaasa ning oli lahkesti nõus 
vanaisa loodut eksponeerima. 
Näitusesaali jõudis küll vaid 
killuke Laidemäe loomingust, 
sest suur osa tema töödest on ära 
kingitud (ka kultuurihallile on 
kingitud seeria erinevate aastate 
laulu- ja tantsupeomärke). 

August Laidemäe armastas 
erinevate spordisündmuste au-
hindadeks medaleid nikerdada, 
näitusel oli ka pühendusega 
karpe ja laekaid, vappe ning 
suurkujusid. Tema kunstitööd 
panid vaatajad ahhetama - mida 
kõike annab ikka puidust ni-
kerdada! Riina Lillemägi jagas 
vaatajatega  ka  filmi,  mis  oli 
loodud härra Laidemäe 90 aasta 
juubeliks. Filmis räägib kunst-
nik oma perekonna ajaloost 
ja sellest, kuidas ta Järvakanti 
elama sattus. See oli väga 
tore lisaväärtus, kuna sel moel 
sai näituse külastaja August 
Laidemäest palju rohkem teada.

Näitust külastati väga palju 
(see oli avatud veel ka reede 
õhtul näidendi vaheajal ja pü-
hapäevasel laadapäeval). Suur 
tänu Riina Lillemäele ja tema 
perele toreda koostöö eest! 

Reede õhtu kuulus teatrile 
ja kinole. Mulgimaalt sõitis 
meile külla teatritrupp Poolvil-
lased etendusega „Rätsep Õhk 
ja tema õnneloos“. Etenduskoht 
seati üles klaasimuuseumi õue-
le, kus taust sobis ideaalselt 
kokku lustaka külajandiga, kus 
ka lauldi ja tantsiti. Loo moraal 
oli igipõline – mis kergelt 
tulnud, see kergelt läinud! Pealt-
vaatajate toolid täitusid kiiresti. 
Mõistagi teeb see ainult rõõmu, 
et ka harrastusteatri etenduse 
vastu tunti sedavõrd suurt huvi. 
Näidend oli väga meeleolukas. 
Aplaus näitlejatele oli korduv 
- järelikult publikule meeldis! 
Vaheaega täitsid näituse külas-
tamise võimalus ja kohvikud.

Sume suveõhtu jätkus pärast 
pisikest pausi vabas õhus ööki-
noga. See mõte oli Järvakandi 
Klaasimuuseumi meeskonnal 
tegelikult juba ammu meeles 
mõlkunud ning nüüd saabuski 
selleks sobiv aeg! Kino ajaks 
tuli publikut veel juurdegi, nii 

et ka lisatoolid tuli kohale tuua. 
Öökinos sai vaadata legen-
daarset filmi „Suvitajad“. Vana 
huumor uues kuues naerutas 
rahvast kõvasti. Kõik lahkusid, 
muie näol. Oli kordaläinud õhtu!

Laupäev kuulus spordile, 
aga see on juba eraldi lugu.

Pühapäev oli traditsiooni-
line laada ja kodukohvikute 
päev ning seda juba 5. korda 
järjest!  See on korraldaja 
jaoks oluline verstapost. Suure 
tänutundega tänan kõiki kohvi-
kupidajaid, kes nende viie aasta 
jooksul on südameasjaks võtnud 
kodukohvikute päeval osaleda. 
See on väga suur ettevõtmine. 
Ettevalmistused algavad juba 
nädalaid või kuid enne tähtsat 
päeva. Kõike tehakse sealjuures 
vabatahtlikult oma vabast ajast 
ja vabast tahtest. Need viis 
aastat on tõestanud, et Järva-
kandis on väga tegusaid peresid 
ja sõpruskondi, kes aitavad 
kodukohvikute traditsiooni elus 
hoida! Tore on see, et igasse 
kohvikusse on alati jagunud ka 
rahvast. Üks tore tähelepanek: 
mida aasta edasi, seda kauge-
malt kohale tullakse.

Sirje Mururand, kes on oma 
Lihuveskil asuva pirukakohvi-
kuga osalenud viimased kaks 
aastat, rääkis, et eelmisel aastal 
olid tal esimesed külalised kohal 
juba kell 11. Sel aastal nõuti 
pirukaid ukse taga juba kell 
10 (kuigi kohvikute avamisaeg 
oli kuulutusel kell 12). Seega - 
Rapla poolt tulijad on varajased, 
et ikka kogu pakutavast päeva-
kavast erinevates kohvikutes 
osa saada! 

Sama lugu oli ka Rosenberry 
kohvikuga, mis jääb Pärnu poolt 
tulijale esimesena „tee peale 
ette“. Jäätisekohviku perenaise 
Terje Mitevi sõnul olid ka neil 
esimesed huvilised kohal juba 
kell 11. Tuldi lisaks Järvakandi-
le Vändrast, Pärnust ja mujaltki. 
Ühed külalised olid siin läbisõi-
dul lausa Kohtla-Järvelt! Üks 
kosutav jäätisekohvik palaval 
suvepäeval on ju sel juhul ainult 
õnnistus!

Ilmast rääkides... Taevaisa 
on meid kohvikutepäeval alati 
hoidnud. Nende viie aasta jook-
sul on ainult ühel korral olnud 
kerget tibutamist, kuid üldine 
kokkulepe on meil olnud ikka 
suviselt soe ja päikeseline.

Kohvikuid oli kokku kuus. 
Kahest juba rääkisime - Sirje 
pirukakohvik ja Rosenberry jää-
tisekohvik. Lisaks sai külastada 
Järvakandi Mõisa Küüni, Kata-
rina Villat, Nostalgia kohvikut 
ja kohvikut Sela.

Esimest korda osales meie ko-
dukohvikute päeval Järvakandi 
Eakate Päevakeskus Päevalill 
oma tööka meeskonnaga. Sün-
dis kohvik Nostalgia, mille 

klaasimuuseum lahkesti oma 
hoovile „majutas”. Päevakes-
kuse daamid jagavad hääd ja 
paremat tavaliselt oma iganä-
dalastel kokkusaamistel, kuid 
seekord said kõik külalised 
maitsta suurepäraseid magusaid 

ning soolaseid kooke nende 
välikohvikus. Kohvikut kaunis-
tas ka väike näitus ammustest 
aegadest pärit lillevaasidest, 
mis lisas veelgi nostalgiahõngu. 
Nostalgia kohviku naaber oli 
Edithe Kase, kes pakkus jahu-

tavat masinajäätist.
Lisaväärtusena sai mõnusate 

ampsude vahele kuulata ja vaa-
data Asta Paeste koostatud ning 
esitatud slaidikava Järvakandi 
kohviku- ja restoranikultuuri 
ajaloost. Uudistada sai ka näitust 
„Enne ja pärast“ ehk siis fotosid 
Järvakandist n-ö vanasti ja 
samast kohast tänapäeval. 

Järvakandi Mõisa Küüni 
kohviku eestvedaja on Ülle 
Seervald, kes sütitab sealset 
kogukonda oma positiivse ener-
giaga. Järvakandi Mõisa Küüni 
sisse astudes on alati selline tun-
ne - just Sind oodati! Sõbralikud 
naeratused saadavad sind igal 
sammul. Kohvikus oli tegevusi 
lastele, sai kogeda erinevaid 
maitseelamusi ja nautida selle 
omanäolise koha ilu. Seintel olid 
vaatamiseks Inga Sule maalid, 
sai ka hobusega sõita, vibu lasta, 
näomaalingut teha, süüa-juua 
ning ilusaid käsitööesemeid 
kaasa osta. 

Päeva kaks kõige suurema 
ettevalmistusega kohvikut olid 
Villa Katarina ja Sela.

Villa Katarina on „kohviku-
võtmes“ avatud olnud varemgi. 
See on väga kaunis maja, lahke 
pererahva ja hoolitsetud aiaga. 
Meeskond oli suur ja abilisi 
palju, et kõik saaks ikka vii-
mase peal ilus ja sätitud ning 
et kõik külalised saaksid kiire 
teeninduse osaliseks. Lisaks 
maitse- ja joogielamustele pa-
kuti  ka  džässmuusikat,  mis 
kõrva paitas. Kauni kontserdiga 
esinesid vennad Joel ja Heikko 
Remmel.

Villa Katarina asub endistel 
Järvakandi Motoklubi maadel. 
ALMAVÜ Järvakandi TSK 
loomisest täitub tänavu 60 aas-
tat. Seega pöörati Järvakandi 

Päevade ajal tähelepanu ka 
Järvakandi motoajaloole. Villa 
Katarina kõrvalhoones (endises 
küttelaos) avati just sel päeval 
villa peremehe Mati Tagapere 
eestvedamisel Motomuuseum. 
Motikahuviliste suureks rõõ-
muks oli õue peale uudistami-
seks välja pandud nii vanemaid 
kui ka uuemaid tsikleid. Neid 
tohtis näpuga puutuda ning isegi 
peale sai istuda! 

Ka uhiuues muuseumis (mis 
pole veel lõplikult valmis ning 
täieneb pidevalt) sai ringi vaa-
data. Seal oli nii medaleid, 
karikaid kui ka fotosid endistest 
aegadest, mil motosport oli 
Järvakandis väga kuum teema 
ning tõeliselt au sees. Nime-
kaid ning endise Nõukogude 
Liidu tasemel tegijaid jagus 
kohalikku motoklubisse lausa 
mitmeid! Avamise päeval olid 
mõistagi kohal ka endised klubi 
krossitajad. 

Seega olid Villa Katarina 
külalisteks nii muusika-, mait-
sete- kui ka spordilembesed 
inimesed. Suur aitäh Kadrin 
Karro-Tagaperele ning kogu 
tema meeskonnale nii mitme-
kesise päeva eest!

Ja viimane kohvik oli Sela. Ja 
seda põhjusega. Nimelt on Rita 
Rüsse-Kaldaru osalenud oma 
meeskonnaga kodukohvikute 
päeval kõigil viiel aastal. See 
on imetlusväärne järjepidevus! 
Kohvikul on alati olnud ka oma 
kindlad põhimõtted. Näiteks 
on tasu pakutava eest alati 
annetuslik. Tihti annetatakse 
saadud tulu veel omakorda teis-
tele abivajajatele. Päeva on alati 
rikastanud ka erinevate koossei-
sudega kontsert. Selgi korral oli 
armee korralik - laval oli kokku 
11 muusikut, kes moodustasid 
ansambli Shamayim. 

Sela kohvikus pakuti suupis-
teid, hõrke isetehtud kooke ning 
maitsvat oblikasuppi! Hoov 
oli rahvast täis ja toole toodi 
juurdegi. Seda kohvikut lihtsalt 
armastatakse! Minu suureks 
toeks kohvikute päeval on ol-
nud juba aastaid Heivi Äärma, 
kellega koos kõik kohvikud läbi 
käime. Mina tänan meeskondi 
ja Heivi pildistab kohvikumelu, 
millest jäävad ilusad mälestused 
aastateks. Suur tänu, Heivi Äär-
ma, selle meeldiva koostöö eest!

Järvakandi Kultuurihall tä-
nab kõiki külalisi lähemalt ja 
kaugemalt! Suur kummardus 
kõikidele armsatele kohvikupi-
dajatele! Soovin, et teil jaguks 
seda imetlusväärset indu ka 
järgnevateks aastateks! Kellel 
kodukohviku pidamise kogemus 
elus veel puudub - olge julged 
proovima! Olete oodatud järg-
misel aastal osalema! 

Katrin Jair, 
Järvakandi Kultuurihalli juhataja

Riina Lillemägi avamas vanaisa August Laidemäe näitust Järvakandi 
Kultuurihallis.                 Foto: KATRIN JAIR

Rita Rüsse-Kaldaru (vasakul) on osalenud oma meeskonnaga kodukohvikute päeval kõigil viiel aastal. 
Tänumeene annab üle Järvakandi Kultuurihalli juhataja Katrin Jair.                                         Foto: HEIVI ÄÄRMA

Järvakandi Päevad ja 
kodukohvikute 5. sünnipäev
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(Algus lk 1)

Edasi kulges päev kahes osas. Kultuu-
rikeskuse juubeli auks oli pidulik vas-
tuvõtt kutsutud külalistele. Inimestele, 
kes olid kultuurikeskuse sünni juures, 
inimestele, kes on läbi aastate maja 
tegevusi toetanud ja abiks olnud. Peeti 
kõnesid ja õnnitleti kultuurikeskust. 
Südamliku kõne pidas ka Helgi Randla, 
kes tänas saalis olijaid nimepidi, tuues 
välja igaühe panuse. Kauneid muusi-
kalisi vahepalu mängis Lizette Vilbas 
koos klaverisaatjaga. Suupistelaua 
kattis Jerwencato Bistro.

Samal ajal algas õuealal tegevusi 
täis Eidapere päev. Kava kokku pannes 
pidasime silmas, et kõik tegevused 
oleksid inimestele tasuta ning igaüks 

leiaks midagi põnevat vaatamiseks või 
kaasategemiseks. Kogukonna toel ja et-
tevõtjate osalusel sai päev sisukas igale 
maitsele. Valmistada sai  kaevikuküün-
laid Ukraina tarbeks, hüpata batuudil, 
sõita elektriautodega jne. Kohal olid 
Lokuta Vabatahtlik Tuletõrje Selts, 
Kehtna Vabatahtlik Päästekomando 
ja Järvakandi Päästekomando, kes 
viisid läbi demonstratsioonesinemise, 
kuidas päästa autost sinna kinni jää-
nud juht. Auto lammutati kohapeal 
ribadeks! Omal nahal sai proovida ka 
suitsusukeldumist ning  juttu puhuda 
korstnapühkijaga. 

OÜ Tavex avas oma hoovil rasketeh-
nika näituse ning olid ka ekskursioonid 
lauta, et näha, kust see piim siis ikkagi 
päriselt tuleb. 

Margus Maripuu võttis külalisi 
lahkelt vastu oma Toomekase kol-
lektsioonaias, mis jättis külastajatele 
sügava mulje. 

Päeva juhtis Mikk Merekivi, kes oma 
lahke ja aktiivse olekuga muudab iga 
sündmuse veel toredamaks. 

Kultuurikeskuses oli välja pandud 
suur fotonäitus läbi ajaloo majas 
toimunud kultuurisündmustest, samuti 
kooli koostatud külade infonäitus.  
Hoones olid avatud kõik asutused, et 
ka kaugemalt tulnud külalised saaksid 
meenutada või uudistada seda suurt 
majakompleksi, mis on nii mitmeski 
mõttes Eidapere aleviku süda.

Õhtu lõppes tasuta peoga suures 
saalis, kus tantsuks mängis ansambel 
Respekt. Juba enne peo algust olid 

kõik lauad reserveeritud, saal oli pungil 
rahvast täis. Bändi saatis edu esimesest 
pilliloost, kui rahvas tantsupõrandale 
valgus. Õhtut täitis veel mängude ja 
võistlustega DJ Mamba, kes südaööl 
juhtimise üle võttis ja tantsitas pidulisi 
kella kaheni öösel. Tantsijaid jagus 
tõesti lõpuni välja! 

Õhtu jooksul said pidulised oma 
meeldiva hetke Eidapere Kultuuri-
keskuse 30. sünnipäeval jäädvustada 
Fotoboksi abiga. Järjekord ei tahtnud 
lõppeda! Isegi noored küla vahelt, 
kes peol ei osalenud, tulid ja soovisid 
pilti teha. Pildistaja Geio tegi rõõmsalt 
ületunde.

Selle päeva planeerimise käigus 
tõdesin, et küsi ja sulle antakse! Kõik 
ettevõtjad ja kogukonnaliikmed tulid 

ideedega lahkesti kaasa, panid õla alla 
ja toetasid Eidapere päeva.

Suur tänu: Kehtna Vallavalitsus, 
Artur Kokk ja OÜ Tavex, Lokuta 
Vabatahtlik Tuletõrje Selts, Kehtna 
Vabatahtlik Päästekomando, Järvakandi 
Päästekomando, Eidapere Piirkonna 
Külade Selts, MTÜ Rukkilill ja Anne 
Helme, Helgi Randla, Klarika Kapsta, 
Lizette Vilbas, Margus Maripuu, Rita 
Merekivi, Mikk Merekivi ja kohvik 
Jerwencato Bistro, Andres Aasaväli ja 
OÜ Trakmets, DJ Mamba ja Fotobox, 
OÜ Landride, Heivi Äärma.

Uute kohtumisteni nelja aasta pärast, 
ikka Eidapere päeval!

Katrin Jair, 
Järvakandi Kultuurihalli juhataja

15. ja 16. juulil toimus 
avatud talude päev. 
Kogu Eestis oli avatud 
357 talu ja ettevõtet, 
neist kolm Kehtna 
vallas. Avatud uste 
päevade eesmärk on 
tutvustada maaelu ja 
pakkuda maitse-
elamusi. 

Loobergi talus pakuti lisaks 
kodus valmistatud toitudele 
tegevusi lastele ning õuealal oli 
välja pandud üle kahekümne 
vanaaegse vilja- ja riidekirstu. 
Omaette vaatamist väärt olid 
vana batuudi raamile kinnitatud 
pitslinikud. Talu külastas üle 
kaheksasaja inimese.

Kaire Magusa Maailma too-
ted oma tuntud headuses ei 
vaja suuremat reklaami. Kahe 
päeva jooksul külastas talu üle 
tuhande magusasõbra. Lisaks 
oli talus vanade põllutööriistade 
väljapanek. 

Välja talu tõmbenumbrid olid 
Valtu näiteringi Anderaasuke 
näitemäng „Minestuse kursu-
sed“ ja Anne Ojasalu tuhande 
tassi näitus.

Avasime oma talu: lookas 
laud, tuhat tassi ja näitemäng! 

„Kõik sai alguse sellest, et 
Valtu näiteringi Anderaasuke 
juhendaja Anne Archipov tegi 
ettepaneku meie ehk Välja 
talu õuel taas näitemängu teha. 
Haarasin Anne sõnal sabast 
ja pidasin nõu minia Teelega. 
Teeme ära! Jagasime omavahel 
ülesanded. Teele võttis reklaami 
enda peale, seda teemat valdab 
ta hästi. Mina panin paika me-
nüü, et kohvikus oleks suupärast 

pakkuda. Katsetasin ka uusi 
retsepte. Toimetamist-korralda-
mist oli parasjagu, aga mul on 
tore pere, kes toetab ja aitab,“ 
pajatas perenaine Anne Ojasalu 
Põssa Paradiisiaia avatud talu 
päevast 16. juulil.

Põrsaku küla Välja talu kosti-
tas külalisi võimsa tassinäituse, 
hääde maitsete, kauni tiitlitega 
pärjatud koduaia ja lustaka 
näitemänguga. Anne tassitoas 
sai uudistada 20 aasta jooksul 
kogunenud ligi tuhandet tassi. 
Kõhtu täitsid Anne ja pereliik-
mete ning -sõbra küpsetised 
ning Nõiamäe kartulivorstid. 
Samu vorste ja ka Minu Aasia 
eksootilisi maitseid ning raama-

tut sai kaasagi soetada. 
Päeva alustasime ametlikult 

kella ühest, ent ettevalmistuste 
sekka saime varem kohale 
tulnud arvukatele uudistajatele 
pidevalt aiatuuri teha. Järjekord 
leti taga oli kohati üsna pikk, 
külalised aga naerusuised ja 
toetavad. Eriti huvitaval kombel 
kohtas mitme tunni jooksul üle 
leti samu silmapaare, ju meie 
juures oli mõnus.

„Päeva teises pooles astus 
üles Valtu näitetrupp Ande-
raasuke ühevaatuselise nalja-
looga „Minestuse kursused“, 
mille toimetas omal ajal Eesti 
näitelavadele A. Nõlv. 2023. 
aastal tähistab Valtu Seltsimaja 

oma saja aasta juubelit. „Mi-
nestuse kursused“ oli seltsimaja 
lavalaudadel ka aastal 1929. Nii 
et selle loo õppimine oli nagu 
väike rännak minevikku. 

Näidend jutustab vägevast 
ämmast (keda kehastas Välja 
talu perenaine Anne Ojasalu 

ise), kes “organiseerib” noor-
pere elu. Talle on aga parajaks 
vastaseks väimehe onu. La-
vastus on tasapisi küpsemaks 
muutunud ja rahvas võttis esita-
tu hästi vastu. Oleme esinenud 
Kumma külas Sulu talus ja nüüd 
Põrsakul Välja talus. Kui aga 

ilm lubab, on õues alati tore 
ning vahetu üles astuda. Aitäh 
pererahvale meid kutsumast! 
Tulime rõõmuga!“ muljetas 
Anne Archipov.

Külastaja Reili: „Väga ilus 
koduhoov, imeline tassikogu, 
maitsvad toidud ja kõige tipuks 
väga hea etteaste! Kokkuvõtteks 
väga omanäoline ja kindlasti 
veel külastamist väärt avatud 
taluhoov. Kiitus tegusale toim-
konnale ja korrake kindlasti!“ 
Karin arvas, et etendus oli 
parem kui „Doktor, appi!“.

Välja talu pere tänab sü-
damest kaasvõitlejaid Ille 
Valgmat, Rikka Rikkalikku ja 
Margus Kalamit ning kõiki ca 
400 imelist külalist. Meie rõõm 
oli teie rõõm!

Meenutused traageldas kokku 
Teele Ojasalu

Kehtna vallas avas kolm talu oma uksed

Eidapere päev ja Eidapere Kultuurikeskuse 
30 aasta juubeli tähistamine

Näitemängu lõppedes olid kõik näitlejad minestusse langenud. 
Foto: AARE HINDREMÄE

Loobergi talus pakkusid silmailu vana batuudi raamile kinnitatud 
pitslinikud.       Foto: AARE HINDREMÄE

Päeva toimkond vasakult: Leo, Helena, Teele, Minu Aasia Margus, Nõiamäe Ille ja Rikka, Andres, Kaisa, 
Anne, Artur, Arne ja pisipere.               Foto: AURELIA KRISTJOHANN

Kaire Tähe meelishobi on suurte puslede kokkupanek ja nende 
raamimine.         Foto: AARE HINDREMÄE
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lava esmaesitluse jaanuaris uute 
tantsude konkursil. 

Publiku sooja vastuvõtu kõr-
val jäävad festivali meenutama 
ka ekstreemselt kuumad esine-
mistingimused. Kontsertide ajal 
oli temperatuur 35 soojakraadi 
ümber nii hilisõhtul kui ka mere 
ääres. Kui siia lisada 15 minutit 
hoogsat liikumist maavillastes 
Eesti rahvariietes, siis saab-
ki tulemus olla ülikuum igas 
mõttes. Emotsioon, mis meid 
esinemistel valdas, oli lustlik ja 

liitev. Selle pinnalt uut hooaega 
alustada on väga hea.

Täname Kehtna Vallavalit-
sust, kes toetas rahvatantsurüh-
ma Umbsõlg sõitu Horvaatiasse. 
Saime festivalil osalemisega 
väärtustada eesti rahvakultuuri 
– tutvustada eesti rahvatantsu 
ning näidata meie ilusaid Rapla-
maa rahvarõivaid.

Kokkuvõtvalt oli Umbsõle 13. 
hooaeg muutusterohke ja tegus. 
Kollektiiviga liitus kolm uut 
paari ning muude ülesastumiste 

kõrval osaleti kahel konkursil 
heade tulemustega. Siinkohal 
suur aitäh meie tantsurühma 
juhendajale Helen Reimandile, 
kes meie jalgu juba seitse aastat 
keerlemas on hoidnud! 

Kohe-kohe on algamas uus 
hooaeg, uute tantsude ja tore-
date seiklustega. Kui on soovi 
särasilmseid tantsijaid mõnel 
sündmusel esinemas näha, siis 
võib meiega julgelt ühendust 
võtta.

Kaidi Kauffeldt

ning meeleolukas. Tomi mu-
hedad jutud ja mõtterännakud 
ning kaasahaarav muusika. Oli 
tõeliselt tore koosolemine. Ilm 

oli meie poolt! Rahvast oli. 
Sööki-jooki oli – aitäh, Ree-
lika Köök ja Kook! Publikut 
rõõmustas ja võlus väike valge 

kutsu. Süüdati lõke. Südamlikud 
tänud esinejatele! Väga mõnus 
koos kulgemine oli. 

Koidu Archipov 

Ajavahemikul 25. juulist kuni 4. augustini 
viibisid Kehtna Noortekeskuse juhataja ja 
Noortevolikogu liige Kristel Pärna veel koos 
kolme eestlasega rahvusvahelise keskkon-
nateemalise noortevahetuse projekti raames 
Türgi linnas Gaziantep.

 
Selles piirkonnas märtsikuus toimunud maavärinad kustutasid 
mitme linnatäie inimeste elud ja kahjustasid tuhandete inimeste 
kodusid. Just sellisesse ehedasse Türki me seekord sõitsimegi. 
Tegu oli Euroopa Liidu projektiga, mille raames pidime valima 
odavaima teekonna kohale jõudmiseks, seega kulgesime ilusast 
rannapiirkonnast Antalyast 13 tundi kestva bussireisiga Gazian-
tepi. Imelised vaated mägedele jäävad pikaks ajaks mällu.

Kohale oli tulnud 30 osalejat eri riikidest:  Ungarist, Ma-
kedooniast, Türgist, Itaaliast, Hispaaniast. Projekti teema oli 
keskkond. Käisime vaatamas, kuidas jõuab puhas joogivesi 
linna,  milliseid  filtreid  ja  keemialabori  teste  vesi  oma  tee-
konnal läbib. Saime teada teiste osalevate maade kultuurist ja 
keskkonnamuredest. Tõime häid näiteid Eestist pandipakendi 
kasutuselevõtust ja korraldasime töötoa hotelli ümbruskonna 
puhastamiseks. Osalejad pidid pärast enda korjatud prahist 
installatsiooni tegema. Töötuba tekitas osalejates šokki, kui 
suur kogus prahti on võimalik koguda 10 minutiga meie hotelli 
ümbrusest. 

Teistes töötubades räägiti agrometsandusest ja sellest, kuidas 
meedias valeinfot ära tunda.

Muidugi ei puudunud ka põnevamad vaba aja tegevused: 
muuseumite külastus, paadireis koos järvesuplusega, hobustega 
ratsutamine, lõbustuspark, kõrge mäetipu külastus koos päike-
setõusu nautimisega.

Erinevatest võimalustest, kuidas noortevahetustes osaleda, 
tule kuula noortekeskuses üsna pea toimuval rahvusvahelist 
noorsootööd tutvustavas töötoas. Räägime seal pikemalt meie 
Türgi projekti kogemusest, aga anname ka infot, kust leida 
osalemiseks kandideerimisvõimalusi. 

Jälgi Kehtna Noortekeskuse FB lehte ja ole kohal!
Annika Rannamets,

Kehtna Noortekeskuse juhataja 
Kristel Pärna,

Kehtna Noortevolikogu liige

Segarahvatantsurühm 
Umbsõlg on praeguseks koos 
tantsinud juba 13 aastat. Selle 
aja jooksul on ka välja kuju-
nenud traditsioon, et möödu-
nud hooaeg võetakse kokku 
paaripäevases tantsulaagris 
Matsirannas. Käesoleval aastal 
aga sai tantsuaastale punkt 
pandud kaugel kaunil Aadria 
mere rannikul Krki saarel 
Horvaatias. Nimelt toimus 
seal 14.-17. juulini V. Adriatic 
Dance and Music Festival, 
kus rahvatantsurühm Umbsõlg 
kogu koosseisuga osales.

Kolmepäevase festivali 
jooksul oli kaks kontserti, 
üks ajaloolises Senj linnas 
ning teine turistide seas po-
pulaarsel Krki saarel. Kava 
varieerus folgist popini. Oli 
folkloorirühmi, koore, orkest-
reid, rahvatantsugruppe ning 
show-tantsutruppe. Esinejaid 
oli kokku kümmekonnast  
riigist. Rõõmsa üllatusena 
avastasime festivali osalejate 
seast kodumaakonna naiskoori 
Paula Märjamaalt. Tervitused 
neile Märjamaale!

Umbsõlg astus festivalil 
üles kuue tantsuga. Kavas 
oli kolm tantsu varasemast 
repertuaarist, nagu U. Toomi 
„Kosjatants“, A. Asberi „Kala-
mees“, V. Rebase „Külavalss“ 
ning kaks meie jaoks uut tant-
su: M. Orava „Kolga karapil“ 
ja H. Haarde „Padepolka“. 
Esitasime ka oma juhendaja 
Helen Reimandi hooajavärsket 
loomingut, tantsu „Tulge kok-
ku ühtepuhku“, mis sai suure 

Suvi on kontsertide ja koh-
tumiste aeg. Nii on Kumma 
külalgi viimastel aastatel ta-
vaks korraldada külaplatsil üks 
mõnus suvekontsert. Oleme 
külla kutsunud just meie küla, 
paikkonna või vähemalt Rapla-
maaga seoses olevaid inimesi. 

Seekordne muusikaline 
külaline oli Saunaküla juur-
tega väelaulik ja rännumees 
Tom Walsberg. Koos temaga 
musitseerisid Elisabeth Sau 
ja Ian-Mikael Kirss. Tom 
on suur reisimees, kirjutanud 
raamatuid, viib läbi kakaotse-
remooniaid, julgeb juttu vesta 
ja omaloodud laule esitada. 
Mis liiki laulud on väelaulud? 
Tom leiab, et need on lihtsad 
laulud, mis aitavad igaühel 
meist ennast leida, eluraskus-
test üle olla, täisväärtuslikult 
OMA MINAGA elada. 

Muusikaline õhtu ja koh-
tumine Tom Walsbergi ja ta 
sõpradega oli väga mõnus 

Türgis toimusid rahvuslikud õhtud, mille käigus esitleti oma maad. 
Pildil on Eesti maitsed ja Eesti esindajad Kristel, Roosi, Annika ja 
Elina.                              Foto: KÄRT GERTRUD RANNAMETS

Rahvusvaheline 
keskkonnaprojekt

Esireas vasakult: Gerda Kärner, Maire Anu Liis Oidsalu, Lea Karjane, Kersti Ojamets, Jane Reinaas, Pille 
Sepp, Kaidi Kauffeldt, Triin Tähtla, Helen Reimand. Tagareas vasakult: Mehis Oidsalu, Mart Reino, Aivo 
Rahuoja, Jaan Sildoja, Alari Ojamets, Villu Talmet, Vallo Kersna, Sven Soomets, Raimo Roodi.
             Foto: KAIRE SOOMETS

Umbsõlg pani oma 13. hooajale 
punkti Horvaatias

Väelaulud Tomiga Kummas 

Ian-Mikael Kirss, Tom Walsberg ja Elisabeth Sau Kummas esinemas.                                   Foto: KOIDU ARCHIPOV
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Õpilasmalev tegutses seekord 
Kehtna vallas 7.-18. augustini. 

Malev töötas Järvakandis ja 
Kehtnas ning noored pidasid 
vahvlikohvikut. Järvakandi 
malevas osales 5 noort ning 
Kehtna malevas 13 noort va-
nuses 12-16 aastat.

Esimesel nädalal olid noored 

kohvikupidamisest vaimus-
tuses, teiseks nädalaks oli see 
kadunud ja küsiti juba muid 
tegevusi. Kehtnas said siis 
noored osaleda heakorratöödel 
Kehtna staadionil ja lammutada 
skateparki. Seda viimast käisid 
proovimas ka kõik tüdrukud.

Järvakandi noored said teisel 
nädalal lisaks kohvikule aidata 

vibustaadionil ja noortekaümb-
ruse korrastamisel.

Kokkuvõtteks oli väga tegus 
malev ja usun, et pakkus ka 
noortele erinevaid väljakutseid 
ja õpetas ettevõtlust oma keeru-
kuse ja võludega.

Taivo Tüvist,
spordi- ja noorsootöö spetsialist

Klubi peolauasündmuste kõrval 
on kevadel ja suvel toimunud 
mitmed huvireisid
Eestimaa eri paikadesse.
 

13. juulil toimus sisukas ekskursioon. Giid 
Pille Vanker viis huvilised tutvuma Kärstna, 
Suislepa, Võrtsjärve ja Põltsamaaga. Eriti 
meeldis rahvale Võrtsjärve ümbrus.

 Meeldivalt kulges kevadpäev Türi Lil-
lelaadal. Sisutihe oli päev, mil külastasi-
me Järvakandi Klaasimuuseumi ja Purku 
Huumorimuuseumi. Huumorimuuseumis on 
vaatamiseks ja lugemiseks nii palju paeluvat! 
Sisukad on olnud meie näituste külastused 
Raplas. Riinimanda Galeriis saime fotodelt 
nostalgilise ülevaate Raplast.

 15. juulil tutvusime Avatud Talude Päeval 
külastusmängus osalevate taludega Kohila 
piirkonnas. Aastaid oleme sõitnud Pärnumaale, 
Läänemaale, Raplamaale. Nüüd tundus meile 
huvipakkuv Kohila kant.

Buss viis meid tutvuma Metsakuurordiga 
Pahklas. Sealsed vaatamisväärsused, pere-

rahvas, looma- ja linnupark paelusid! Pilte 
tegime ka Eestimaa Kivide Kuninga juures. 
Huvitav oli Rikets Aiand oma lillerikkusega. 
Tohi Distillery - väärt külastamist. Tohisoo 
mõisa ajaloolises viinaköögis on moodne 
džinnivabrik  ja  kaunid  ruumid  erinevateks 
sündmusteks.

 20. juulil sõitsid pärimuskultuurihuvilised 
tutvuma Heimtali vaibanäitusega “Elumust-
rid” ja kohtuma imelise autori Anu Rauaga. 
Juubeliõnnitlused meilt temale! Lisaks pakkus 
silmarõõmu Nõrga talu floksiaed.

 12. augustil oli Unustatud Mõisate Päev. 
Sel aastal siis sõitsime Lääne-Virumaale. 
Tutvusime Kiltsi, Porkuni, Lasila mõisaga, 
Porkuni Paemuuseumiga. Võrratu mulje jättis 
Muuga Kunstimõis!

 Tänu kõigile giididele, bussijuhtidele ja 
meie huvilisele seltskonnale!

Ees on väljasõidud tutvumaks Tallinna 
huviväärsustega, erinevate laatadega Eesti 
paljudes paikades. Käime ja uurime, tunneme 
rõõmu, et vaim püsiks värske!

Kõike parimat meile kõigile!
Helgi Sussi Kaereperest

ja sisustamiseks.
Leaanyka Leisson, kes on 

MTÜ Arendusselts Koduaseme 
üks juhatuse liikmetest, meenu-
tas Sadala külas toimunud aasta 
küla tiitli väljakuulutamist: 
“Lauri Hussar, kes komisjoni 
esimehena kõnet pidas, ütles, et 
lõpuks olid kaalukad ka detailid. 
Tema tõi välja detaili, mis mulle 
jäi meelde ka siis, kui komisjon 
siin külas käis juulikuus. Ta 
ütles, et meil olid kõik erama-
jad ja kortermajad rüütatud 
sinimustvalgesse. Kingituseks 
saime Riigikogu poolt Eesti 
riigilipu, mis oli Pika Hermanni 

tornis aastal 2014. Kuidagi see 
sinimustvalge idee läks meil 
läbivalt.”

Kindlasti kaasnevad selle 
suure saavutusega oma mured 
või hirmud.

“Olen natuke heitunud ja 
ei oska nagu aimatagi, mulle 
tundub, et see toob taas – nagu 
ikka nende tiitlitega – rohkem 
tööd lauale. See on see üks 
osa, mis natuke hirmutab.” Aga 
Leaanyka lisas, et see tunnustus 
on väga suure kaalu ja mainega.

“Võib-olla see maine, tuntus 
ja positiivsus on kaalukam, kui 
Rapla maakond või Kehtna vald 

seda hetkel ise tunnistab. Ma ar-
van, et me võib-olla alahindame 
seda mõju.”

Eks tulevik näitab, mida see 
tiitel kaasa toob, ja kindlasti 
saame olla uhked selle üle.

“Eile õhtul ma kuulasin seda 
Pärt Uusbergi Hando Runne-
li sõnadele kirjutatud laulu 
“Armastus on kõige all” ja 
veendusin, et see kõik ongi üks 
suur armastus. Nii nagu me ka 
ütlesime, et kui teha midagi sü-
damega, siis igal juhul inimesed 
tulevad ühes,” sõnas Leaanyka 
Leisson.

Raplamaa Sõnumid  

Eesti aasta küla tiitli 
pälvis Kaerepere alevik

Lühiülevaade 
Valtu Pensionäride Klubi 
suvistest sündmustest 

Kehtna valla õpilasmalev 2023

Malevlaste vahvlikohvik Valtu Spordimaja terrassil. 

Raplamaa esindajad Sadalas Jõgevamaal.                        Foto: AARE HINDREMÄE

Võistluse “Stardiabi” võitjaks osutus hindamiskomisjon. 
Hindamiskomisjoni külaskäik Kaerepere alevikku. 
Foto: AARE HINDREMÄE

Foto: LEAANYKA LEISSON

(Algus lk 1)

Ka inimesed on need, kes 
sellele kohale hinge sisse 
puhuvad. Kohalikud on hoid-
nud traditsioone ja erinevaid 
ühistegevusi, näiteks peetakse 
talguid ning tegutseb näitering 
Anderaasuke. Kaerepere alevi-
ku “Aasta küla 2023” ankeedis 
on väga tabavalt kirjeldatud 
sealset olustikku:

“Kaerepere piirkonna ela-
nikud armastavad võtta ise 
vastutust, luua väärtust ja teha 
ümbritsevale head, tagades nii 
üheskoos kauni, samas pidevalt 
areneva ja ajaga kaasas käiva 
elukeskkonna ja mitmenäolised 
võimalused.

Eestvedajad peavad oluliseks 
kogukonna kaasamist, inspiree-
rimist, külade jätkusuutlikkust, 
peremeheks olemist, juurte 
juurde tulemist ja kohal ole-
mist.”

Kaerepere piirkonna vaba-
tahtlikud eestvedajad on alates 
2007. aastast koondunud MTÜ 
Arendusselts Koduaseme ri-
dadesse, mille eesmärk on 
Kaerepere aleviku ja sellega 
piirnevate külade mitmekesine 
kultuuri-, haridus- ja spordite-
gevus, heakord ja ühtehoidev 
kogukond, muinsuskaitse, 
säilitatud kultuuripärand, loo-
dus- ja huvikaitse ning head 
võimalused igas vanuses ela-
nikkonna vaba aja veetmiseks 
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Mullu oli osalejaid stardis re-
kordiliselt 233 ja loota oli, et 
ÄKKI tuleb sel korral 250 täis. 
Korraldajate eesmärk iseenesest 
pole alevit jooksjatest lõhki 
ajada, aga 250 osalejat tähistaks, 
et JIM ei ole enam n-ö väike 
(marathon100.com mõõdupuu 
järgi), vaid juba keskmine. 
Tegelikult me ju teame, et meie 
väikese alevi jaoks on ta juba 
ammu SUUR! 

Mitteametlikel andmetel oli 
12. augustil rajal 269 liikumis-
sõpra, neist maratonidistantsil 
(42,2 km) 39 jooksjat. 21,1 
km (poolmaraton) ja rohkem 
võtsid jalge alla, lisaks 10 ringi 
läbijatele, veel 68 liikujat (neist 
rohkem kui pool olid järvakan-
dilased!). Tore, et kohalikud 
inimesed murravad igal aastal 
piire ja sel korral tegid oma 
koduõues oma elu esimese 
maratoni Piret Ansip ja Kristen 
Kontaveit. APLAUS! 

Kuigi liikumisürituse peaesi-
nejad on ikka jooksjad, annavad 
päevale suuresti näo alevirahvas 
ja külalised ning eriti need 
fantastilised energia/söögi/joogi/
meelelahutuspunktid. 

Kui nüüd sportliku poole 
peale minna, võtsid kõik, kes 
olid registreerunud IGAMEHE 
distantsile, mõõtu iseenda ja 
kogutud kilomeetritega. Tõsine 
heitlus esikohtade ja auhindade 
pärast käis aga maratoni dis-
tantsil. Meeste arvestuses andis 
seekordne jooks uue võitja. 
Silver Nuga sai oma esimese 
võidu väga hea ajaga 2:46.00, 
ületades vaid 8 sekundiga eel-

mise aasta võitja aja, kelleks 
oli vend Ahti Nuga, ning kes 
seekord leppis teise kohaga 
(2:59.32). Kolmas oli Allan-Pee-
ter Jaaska (3:08.27). Naised 
näitasid ka tublit minekut ja 
esikoha napsas seekord Ritve 
Reinumäe (3:45.51), Siiri Pilt 
jäi maha täpselt kolme minutiga 
(3:48.51), kolmas oli Kadi Ruut 
(4:22.20). 

Selgitati ka Raplamaa meist-
rid: meeste hulgas saavutasid 
kaksikvõidu vennad Silver ja 
Ahti Nuga, kolmanda koha 
sai Marden Nõmm (3:45.18). 
Naistest tuli samuti topeltvõi-
duga toime Ritve Reinumäe, 
maakonna hõbemedali võitis 
oma avamaratoni jooksnud 
Järvakandi tüdruk Piret Ansip 
(5:31.51).

Kehtna valla jooksjatest saa-
vutas parima tulemuse Margus 
Viet (Järvakandi Wellod, mara-
ton nr 77 ja 21. koht - 4:13.59). 
Erki Lillemägi ja Toomas Det-
tenborn on endiselt ainsad, kes 

on JIM-il läbinud kõik 12 x 
42,2 km. Oma maratoni nr 100 
läbis Margus Sepp, olles selles 
arvestuses läbi aegade Eestis 
38. kohal. Rapla maakonnas on 
temast enam seda suutnud vaid 
majanaaber ja jooksusõber Erki 
Lillemägi (maraton nr 107), 
kes kaks aastat tagasi oli 100. 
maratoni läbides Eestis 30. 
eestimaalane läbi aegade.

Ürituse peakorraldaja Järva-
kandi Wellod (Spordiklubist Ka-
lev välja kasvanud jooksuklubi 
on tänaseks saanud sõpru juurde 
ja on juba saunaklubi austavas 
staatuses) tänavad eelkõige 
kõiki vabatahtlikke abilisi 
ja ka teisi toetajaid. Maratoni 
järelpeost võiksid muusika-
spetsid pajatada pikemalt, aga 5 
kohalikku bändi ja 6 tundi elavat 
muusikat + korralik discomöll 
otsa - no pigem ikka juba 
muusikafestival „RABAJIM“… 
ja milline publik!

Rajal näeme!
Margus Sepp

13. augustil leidis Järvakandis 
aset neljas Maamehe Rammu 
võistlus, mis pani proovile 
6 “tõsist” ja 13 “rahulikku” 
maameest kuuel huvitaval ram-
mualal. Kohal olid nii Eesti 
tipprammumehed kui ka tublid 
noored harrastajad. Põnevat 
tegevust jätkus Tupiku spor-
dikompleksis terveks pikaks 
päevaks. 

Võistlusalad olid: meremehe 
süles kandmine (milles toimu-
sid ka Eesti meistrivõistlused), 
põllumehe kuulitõuge, õlgadega 

erinevate tarvikute üleslükka-
mine, looreha kangutamine, 
köie sikutamine ja töötarvikute 
ümberpaigutamine. 

Tõsiste maameeste arves-
tuses, kus raskused märksa 
suuremad, võitis Kristjan 
Puusepp, teiseks tuli Romek 
Velt ja kolmandaks Steven 
Sepp (Järvakandi). Rahulikus 
kategoorias tuli võidule Janary 
Kask, teiseks Egert Tomingas 
(Järvakandi) ja kolmandaks 
Tarmo Saage. 

Päeva esimesel alal - mere-

mehe süles kandmine -, kus tuli 
käte peal kanda 275 kg kaaluv 
“meremehe” raam nii kaugele 
kui võimalik, selgitati välja ka 
Eesti meister, kelleks osutus 
Steven Sepp tulemusega 32 m. 

Järgmisel suvel tuleb Järva-
kandis viies Maamehe Ramm, 
kuhu lisandub ka naiste arves-
tus. 

Igal juhul rammu oli poistel 
ikka kõvasti. “Kasutage ja 
hoidke seda rammu, kuniks 
seda rammu on, poisid!”

Margus Sepp

Laupäeval, 19. augustil toi-
mus Järvakandis järjekorras 
teine valla spordi- ja lustipäev.

Osalejaid oli tulnud kohale 
peaaegu igast valla piirkonnast, 
et sportida, tutvuda valla huvite-
gevuse võimalustega ja nautida 
kultuurikava.

Päeva alustasime sportlikult. 
Toimusid sprindijooksud, kau-
gushüpe ning kuulitõuge täis-
kasvanutele ja pallivise lastele.

Lõunast sai avalöögi hu-
vitegevuslaat. Laadal olid 
kohal Kehtna Kunstide Kool, 
Maadlusklubi Hammerlock, 
Vibuklubi Ilves, Rapla Saali-

hokiklubi, Rapla Jooksuklubi, 
Raplamaa Jalgpallikool ja Ho-
kiklubi Saurused. Laat läks igati 
korda ning usun, et meie noorte 
huvitegevus on heades kätes.

Pärast laata jätkus spor-
diprogramm kangitõstega, me-
remiilijooksuga ja kettagolfiga.

Samal ajal toimusid juba 
bändide proovid. Esimesena 
tuli lavale Welled, ansambel 
on käinud koos kaks aastat 
juhendaja Jaanus Randla käe 
all ja juba on näha vilumust. 
Teisena sai lavale Estraat. Kol-
manda bändina vallutasid lava 
väga ägedad Eliminaator X 
noored. Eliminaator X on mõni 

aasta tagasi Järvakandi bändi 
huviringist välja kasvanud bänd. 
Isiklikult sooviks neid veelgi 
kuulata ja usun, et me kuuleme 
neist peagi veel.

Päeva lõpetas Desiree Mumm. 
Desiree juhtis ka kogu huvitege-
vuse laata ja kultuuriprogram-
mi. Kahjuks jäid pärast Desiree 
esinemist staadionile vaid mina 
ja helimees ning DJ enam lavale 
ei tulnudki.

Kokkuvõtteks võib öelda, et 
oli tore üritus, aga kahjuks rah-
vas seekord kohale ei jõudnud.

Taivo Tüvist,
spordi- ja noorsootöö spetsialist

Kehtna valla meesteklubi 
(tuntud nimega Seakõrva 
Ordu) võttis osa üleriiklikust 
meeste klubide kokkutulekust 
Tartumaal Ülenurmes põlluma-
jandusmuuseumis 10. augustil 
2023.

Kokkutulek oli arvult juba ka-
heteistkümnes. Meesteklubide 
liikumine on aastate jooksul üha 
rohkem levinud, järjekordsest 
iga-aastasest kokkutulekust 
võttis osa paarkümmend klubi 
Võrumaalt kuni Saaremaani. 
Ühes meesteklubis on kesk-
miselt kolmkümmend meest, 
vanuse alampiir on 35+.

Kokkutulekutel arutatakse 
ühiselt meesteklubide arengu-
probleeme, nauditakse mees-
taidlejate esinemisi (sel korral 
meeskoor Forestalia), võistel-
dakse nii osavusmängudes kui 
ka vaimuvallas.
Praegu Ain Klandorfi juhitud 

Kehtna valla meesteklubi esin-
duses võttis kokkutulekust osa 
paarkümmend meest. Edukalt 
esineti osavusmängudes ja täp-
susvisetes (hiilgas Jaan Sulg), 
kus jõuti klubide seas teisele 
kohale, ning ka ajude ragista-
mises, kus viktoriinis saavutati 
koguni esikoht meeskondlikus 

arvestuses. Meesteklubi lii-
ge Kalju Eilart jagas äsjaseid 
muljeid osalemisest Euroopa 
Liidu Parlamendi külastamisel. 
Meesteklubid (kelle koosseisus 
annavad tooni põllumajanduse 
kõrgspetsialistid) uudistasid 
pikemalt põllumajandusmuu-
seumi pidevalt uuenevat ja 
täienevat väljapanekut.

Järgmine meesteklubide 
iga-aastane kokkutulek leiab 
aset tuleval aastal “Euroopa 
Kultuuripealinn aastal 2024” 
tiitlit kandvas Tartu linnas.

Jaak Vitsur,
meesteklubi liige

IV Maamehe Ramm 
Maamehe Ramm 2023: 6 “tõsist maameest” autasustamisel. Vasakult: Arvo Kaljapulk, Madis Anni, Bret 
Ziukson, Steven Sepp, Kristjan Puusepp ja Romek Velt.          Foto: MARGUS SEPP

Igamehe Maraton astus jälle sammu edasi!

Raplamaa siiani kaks ainsat 100 maratoni meest Erki Lillemägi ja 
Margus Sepp elavad Järvakandis Rahu tn 7.             Foto: HEIVI ÄÄRMA

Kehtna valla meesteklubi esines edukalt 
riiklikul kokkutulekul

Esimene rida: Aare Hindremäe, Ants Siitan, Valdeko Bärengrub, Kalju Laiapea, Rein Parik, Jaan Sulg, Jaak 
Vitsur, Kalju Eilart. Teises reas: Leo Mõttus, Avo Toomla, Tõnis Mahlapuu, Ants Lindre, Ain Klandorf, Rein 
Haggi. Ülal kolmandas reas: Jaak Pregel, Tõnu Prey.       Foto: AARE HINDREMÄE ERAKOGU

Kehtna valla spordi- ja lustipäev 2023
Spordi- ja lustipäevast osavõtt Järvakandis jäi hõredaks.                                                              Foto: TAIVO TÜVIST
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Kui Teie ei soovi oma andmete avaldamist 
õnnitluste rubriigis, palume sellest kirjalikult 
Kehtna Vallavalitsusele teada anda. Sellel juhul 
jääb piirang alaliselt kehtima, kuni Teilt laekub 
avaldamise nõusolek.

UUS VALLAKODANIK MÄLESTAME

ÕNNITLEMEKIRIKUTEATED

EELK Rapla Maarja Magdaleena kirikus:
Kolmapäeval, 30. augustil kell 20 Rapla 
orelisuve lõppkontsert - Franz Danksagmül-
ler (Saksamaa) - orel, elektroonika, video
Pühapäeval, 3. septembril kell 12 armu-
lauaga jumalateenistus, mille järel pasto-
raadis teeliste kiriku valves olijate tänamine
Teisipäeval, 5. septembril kell 19   
vestlusõhtu pastoraadi inglisaalis
Kolmapäeval, 6. septembril kell 18   
Arvo Pärdi päevade kontsert, kavas  Pärdi 
ja Tormise looming (piletitega)
Neljapäeval, 7. septembril kell 17   
piiblitund pastoraadi inglisaalis -  1. 
Korintose kirja 6. peatükk
Pühapäeval, 10. septembril kell 12 vanava-
nemate päeva armulauaga jumalateenistus
Teisipäeval, 12. septembril kell 19 vestlus-
õhtu pastoraadi inglisaalis
Pühapäeval, 17. septembril kell 12   
armulauaga jumalateenistus, peab õpetaja 
Mart Salumäe
Teisipäeval, 19. septembril kell 19  
vestlus õhtu pastoraadi inglisaalis
Neljapäeval, 21. septembril kell 17 piibli-
tund pastoraadi inglisaalis - 1. Korintose kirja 
7. peatükk
Pühapäeval, 24. septembril kell 12 
armulauaga jumalateenistus

EELK Kehtna Peetri kirikus:
Pühapäeval, 24. septembril kell 15 a
rmulauaga jumalateenistus

EELK Järvakandi Pauluse kirikus:
Pühapäeval, 3. septembril kell 15
armulauaga jumalateenistus
Pühapäeval, 17. septembril kell 12   
armulauaga jumalateenistus, jutlustab  
Juva koguduse emeriitõpetaja Markku Karil

Alates 2022. aasta septembrist on 
Järvakandis avatud rõivakauplus Your 
Little Shop (Sinu Väike Pood), mille 
juures töötab ka solaarium. Poepidajad 
on Lasse Overlier ja Evgenia Medve-
deva-Overlier.

Riidevalik, mida müüakse, pärineb 
Itaalia hulgimüüjatelt. Kuigi pood 
on väike, on valik suur! Müügil on 
kaubamärgid Champion, Robbe di 
Kappa, Diesel, G-Star, Gabba, Gaudi, 

Tommy Hilfi ger, puhas lina jms.  Ehkki 
tegemist on tuntud brändidega, on 
hinnad taskusõbralikud ja soodsad!

Poest leiab T-särke ja riideid alates 
suurusest XS kuni 6 XL. Kui meeldima 
hakanud riideese on poes küll olemas, 
kuid ostja sooviks kollase asemel 
näiteks hoopis rohelist pluusi, tellitakse 
võimaluse korral soovitud värvi toode 
kliendi jaoks otse kohale.

Väike rõivapood asub aadressil 

Vana-Asula 5 ning on avatud: E-R 
kella 10-13 (lõuna) 14-17; L 10-15. 
Pühapäeval on kauplus suletud.

Solaariumit on võimalik kasutada 
poe lahtiolekuaegadel.

Heivi Äärma 

Poepidajate Lasse Overlieri ja Evgenia 
Medvedeva-Overlieri kaupluses on lai 
valik Itaalia rõivaid. 
Foto: HEIVI ÄÄRMA

 Ants Pillov 
 Ants Barlo 
 Genja Kägu 
 Nikolai Koltšin 
 Elli Kallas 
 Ljudmila Mišina 
 Olha Tarasova
Valeri Smorodin

 Ron Kask
 Raijan Anja
 Elli Marii Brük
 Eeva Maria Brük
 Isabella Pisut
 Aurora Sofi a Tude
 Ellen Palm
 Brianna Vahi
 Marta Laande

Juuli 
60

Margo Heinla 
Sirje Kullama 

Janno-Peip Lee 
Kaari Tõnissoo 

65
Virve Roland 
Arvo Ryöppy 
Mare Türk 

70
Aarne Järve 

Ivo Kiisk 
Helle Kruus 
Ingrid Land 
Mati Pundi 

Olev Vallimaa 
75

Kaida Alev 
Tiiu Koppelmann 

Tiiu Pärgmaa 
Tiia Truu 

80
Eha Ranne 

85
Enn Haas 

Taive Roosi 
90

Õie Kabonen 
91

Mall Kelts 
92

Agnes Reimets 
94

Silvia Velling 
  

August
60

Kalju Jänes 
Epp Luisk 

Andres Adra 
Ain Jürimäe 
Janne Arras 
Tea Aasma 
Zoja Nuus 

Helle Rahusalu 
65

Veljo Kaal 
Toivo Uigru 
Piret Jänts 

Gennadi Gusatšenko 
Aime Sunni 
Ülle Viitkar 

70
Ainu Vatter 
Rein Sildoja 

Kalervo Juhani 
Toivonen 

Aimar Vahtra 
Luule Jürgenson 

German Hamonjan 
Vilja Verrev 

75
Silvi Võigas 

Ants Schumann 
Helgi Beresneva 

Kaie Turro 
80

Eha Vaikmets 
85

Eino Varblane 
Toivo Nikkarinen 

Avo Kommitz 
90

Vaike Niinemets 
Senta Kallaspoolik 

91
Serafi ma Nilogova 

Väike rõivapood Järvakandis ootab ostlema!

KUULUTUSED
Ostan autosid, maastureid ja kaubikuid igas sei-
sukorras. Lisaks romude utiliseerimine ja ARK-ist 
kustutamine. Transport minu kulul. Tel 5693 2565

Metsakeskus.ee

Ostame kasvavat metsa, põllumaad 
ja metsakinnistuid hinnaga 

kuni 10 000 eurot/ha. 
Kinnistud võivad olla tehtud raietega 

või asetseda piiranguvööndis.
Tel: 56 111 900
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Toimetaja: Aare Hindremäe, e-post vallavaatleja@gmail.com. 
Tootja: Kredor OÜ

Tehniline teostus: Nädaline OÜ.
 Trükk: AS Printall.  Tiraaž 2800

Septembrikuu lehe materjale ootab 
toimetus 18. septembriks

aatlejaaatleja
allaVV

Toimetusel on õigus lugusid toimetada ja lühendada

Valla leht internetis   https://kehtna.ee/valla-vaatleja

www.facebook.com/kehtnavald

Väljaandja: Kehtna Vallavalitsus 
(Pargi 2, Kehtna 79001) 

 

 

SÜGISENE VASTUVÕTT! 
Kehtna Kunstide Kool  

ootab uueks õppeaastaks uusi õpilasi  
järgmistele huvialadele: 

 
klaver 

puhkpill (trompet, metsasarv, eufoonium, tuuba) 
kitarr 

pärimusmuusika (väikekannel, rahvakannel,  
karmoška, plokkflööt) 

laulustuudio 
lastekoor (V-IX kl) 

kunst (maal, joonistus, vormiõpetus,  
kompositsioon, kunstilugu) 

 
Laps tuleb koos vanemaga, võta kaasa lapse dokument.  

Muusika huvialale sisseastumiseks soovitame ette valmistada 
1 laul, kunsti huvialale - võta kaasa 2 iseseisvalt tehtud tööd 

 
Konsultatsioon ja sisseastumisavalduse täitmine toimub  

31. augustil kell 16.00-18.00 Kehtnas 
 

SÜGISENE VASTUVÕTT! 
Kehtna Kunstide Kooli Järvakandi filiaal ootab uueks 

õppeaastaks uusi õpilasi järgmistele huvialadele: 
 

klaasikunst 
kunst (maal, joonistus, vormiõpetus,  

kompositsioon, kunstilugu) 
Konsultatsioon ja sisseastumisavalduse täitmine toimub  

31. augustil kell 16.00-18.00 Järvakandis 
 
Tulemiseks helista tel: 5292 533/5278 950 või  

kirjuta kunstide.kool@kehtna.ee 

Kehtna Kunstide Kooli Järvakandi fi liaali 
koolialguse aktus on kolmapäeval, 
6. septembril kell 16 Järvakandis.

Kehtna Kunstide Kooli 
1. septembri aktus on reedel, 
1. septembril kell 15 Kehtnas.

HEAKÕLALIST  JA  KUNSTIHÕNGULIST  
UUT KOOLIAASTAT!          Kohtumiseni!

CINEMA CAFE JÄRVAKANDIS
• SUURIM  JA VANIM 
    KOHALIK TOITLUSTAJA. 
• KOHAPEAL VALMISTATUD
    MAITSEV JA SOODNE TOIT.
• AITAME KATTA SINU PEOLAUA VÕI 
    KORRALDAME KOGU ÜRITUSE.

E, 11. sept. kell 19 Linnateatris 
“TUNDE-MÄRGID”
T, 19. sept. kell 19 Ugalas “TRAMM 
NIMEGA IHA”
P, 24. sept. kell 17 Estonias “PELLEAS 
JA MELISANDE”
K, 27. sept. kell 18 Pärnu Kontserdi-
majas “MÄNGIME SEVILLA HABEME-
AJAJAT”
R, 27. okt. kell 19 Linnateatris “LEAR”
N, 2. nov. kell 19 Estonias “MUST-VAL-
GE”
K, 8. nov. kell 19 Endlas “MÄEKÜLA 
PIIMAMEES”
K, 22. nov. kell 19 Viimsi Artiumis 
“LENNART. PÖÖRDTOOLIAASTAD”
E, 20. nov. kell 19 Salme Kultuurikes-
kuses “ÕHTU RANNAL” Valter Ojakäär 
100
L, 16. dets. kell 12 Ugalas kogupere-
muusikal “PRINTS JA KERJUS” 

AASTAL 2024
K, 22. mail Vanemuise etendus “PÄI-
KESEPOISID” Tallinna Draamateatris
P, 26. mail Estonias “MADAMA 
BUTTERFLY”
L, 3. aug. kell 19 Kiidjärvel muusikali-
ne etendus “ROHELISED NIIDUD”

Info ja piletite tellimine tel 5394 1539
Kiirustage! Häid elamusi!

Helgi Sussi

Juunikuu valla lehes ilmunud kaunite kodude 
artikli juurde sattus ekslikult vale foto.
Erpreemia pälvinud Aliis ja Urmo Ustav 
Vahtra talu Selja küla. Toimetus palub 
vabandust.

Foto: KATRIN VELLESTE

SASSIS LUGU
Veel on pileteid 
ühiskülastustele:


